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 نهضت تحمیل ذائقه مسئولان بر مردم

پیوند رسانه و صنعت 
دریا با همت ایزوایکو    

پنجشنبه 20 مهر ماه 1402 آیین اختتامیه نخستین جشنواره صنعت دریایی و 
رسانه با موضوع »نقش ایزوایکو به عنوان بزرگترین زیرساخت صنایع دریایی کشور 
در تحقق اقتصاد دریا محور« در محل سالن آمفی تئاتر مجتمع ایزوایکو برگزار شد. 
در این جشنواره استانی مجموعا 49 اثر داوری شدند که از این آثار 21 اثر در بخش 
یادداشت، 15 اثر در بخش گزارش و 13 اثر در بخش تیتر اختصاص داشت.دکتر 
سلمان ضربی مدیرعامل و نایب رئیس هیئت مدیره ایزوایکو در این جشنواره عنوان 
کرد: نقش رسانه نقش بی بدیلی است که این روزها بیشتر از سال های قبل در فضای 
مجازی در راستای جهت دهی به سیاست های دولت ها تاثیرگذار است. وی افزود: 
روشنگری در صنعت دریا و آگاهی بخشی به مرتبطین با این صنعت به نحو احسن و 
هم چنین توسعه  سواحل توسط رسانه رقم می خورد. مدیرعامل ایزوایکو تصریح کرد: 
برای حرکت رو به آینده لازم به محوریت و جامعیت در برنامه های ایزویکو هستیم که 
یک برنامه جامع استراتژیک در ده بند نگاشته شد و طبق این برنامه حرکت کرده ایم. 
ضربی تصریح کرد: بخش دیگری از تلاش های ایزوایکو تأمین معیشت همکاران در 
بخش اجرایی بوده است که در راستای سیاست های بهره  وری، ارتقاء معیشت پرسنل 
خود را مرتفع کرده ایم که اصلاح طرح طبقه بندی مشاغل وبه روز آوری  معوقات 
مجموعه از جمله اقدامات است ضربی گفت: امروز تلاش کرده ایم تمامی معوقات 
بخش بانکی بیش از 2500 میلیارد تومان را پرداخت نماییم. همچنین در بخش بیمه 
ای نیز بیش از 10 سال معوقات بیمه ای را پرداخت کرده ایم و در بخش مالیات نیز 

خود را بروز کرده ایم. برنامه ای را در سال گذشته برای تولید ایجاد کردیم که بتوانیم 
ظرفیت را به 35 هزار تن برسانیم که خوشبختانه در سال 1401رشد 25 درصد 
حاصل شد و امسال نیز در نیمه اول با رشد 43 درصدی نسبت به سال قبل فعالیت 
داشته است .نایب رئیس هیئت مدیره ایزوایکو تصریح کرد: هم اکنون 42 فروند شناور 
داخلی و خارجی بطور همزمان در ایزوایکو در حال تعمیر هستند که بی سابقه .ضربی 
عنوان کرد: از همه پیمانکارانی که در منطقه غرب هرمزگان تلاش می کنند دعوت 
می کنیم تا کمبود نیروی انسانی ما را جبران کنند. وی خاطرنشان کرد: سال گذشته 
بیشترین تعداد شناورها را با رقم 94 فروند تعمیر کرده ایم و در حال تلاش هستیم 
که تمامی شناورهای کوچک کشور را به سایت ایزوایکو آورده که به کشورهای حاشیه 
خلیج فارس مراجعه نکنند. سردار اباذر سالاری فرمانده سپاه امام سجاد)ع( استان 
هرمزگان گفت: اگر شعار ما می توانیم مقام معظم رهبری را سرلوحه کارمان قرار 
دهیم تمام گره ها را باز خواهیم کرد و تعمیر شناورهای کوچک و بزرگ در مجموعه 
ایزوایکو کار بسیار بزرگی است که در راستای همین شعار ما می توانیم حاصل شده 
است.وی  افزود: سالیان قبل دغدغه مسئولین استان این بود که اتفاقات بزرگی رقم 
نمی خورد اما با تلاش شما غیور مردان خط تولید باعث شد این مجموعه بزرگ به 
عرصه عرض اندام نظام جمهوری اسلامی علیه دشمنان تبدیل شود..سردار سالاری 
با بیان انکه جهاد امید آفرینی مسئولیتی است که بر عهده اصحاب رسانه می باشد،  
گفت: نمی گوییم بزرگ نمایی کنید اما آنچه هست را برای مردم بازگو کنید. در این 
مراسم از برگزیدگان نخستین جشنواره »صنعت دریایی و رسانه« در سه بخش تیتر، 
گزارش و یادداشت معرفی و تجلیل شدند.در این جشنواره نفرات برگزیده بخش تیتر 
حسین روحی )ایزوایکو گره گشای صنعت(،  شهین صادقی )غول پیکر ها در ایزوایکو 
جان می گیرند، ایزوایکو پشتیبان صنعت حمل و نقل دریایی کشور(، فرشته قاسمی 
)ایزوایکو رقیب جدی صنایع دریایی دنیا(، مهدی خسروی )روایت خودباوری آلمانی 
ها گفتند شما کشتی ساز نمی شوید اما شدیم( در بخش یادداشت نیز سمانه کمالی 
باغستانی )ایزوایکو، یکی از مولفه های تحقق اقتصاد دریا محور(،  محمد امین عالی پور 
)ایزوایکو بر مدار توسعه(،  فاطمه رضایی )ایزوایکو سرمایه ملی، ثابت شده و ریشه دار، 
نیازمند نگاهی نو و جامع(، علی ستاری )ایزوایکو خط شکن روزهای سخت اقتصاد 
دریا محور(، در بخش گزارش غلامعباس شمس الدینی )راهی نو در صنایع دریایی(،  
مرضیه دشتی )صنعت دریا، سرمایه ماندگار(، نورالهدی عطایی )کشتیرانی ایرانیان از 

ساحل تا فراساحل(، شایسته تقدیر محمد خداکریمی تجلیل شدند.

نفت آفتاب شرکت برتر در حوزه  نخستین جشنواره »صنعت دریایی و رسانه« به خط پایان رسید 
مشتری مداری کشور 

شرکت پالایش نفت آفتاب در دهمین اجلاس سراسری رضایتمندی مشتری به عنوان 
شرکت برتر کشور معرفی و تجلیل شد.

دهمین اجلاس سراسری رضایتمندی مشتری با حضور برندهای مختلف و مسئولان 
کشوری در سالن همایش های صدا و سیمای تهران برگزار شد.

این  از مهم ترین رویکردهای  برندهای مسئولیت پذیر و مشتری مدار یکی  از  تجلیل 
همایش بود. در این راستا با بررسی های انجام شده بر اساس شاخص های هفده گانه 
توسط کمیته داوران و با توجه به راهبردهای توسعه ای، تأثیرگذاری در تولید ناخالص 
داخلی و کارآفرینی و افزایش اشتغال، از شرکت پالایش نفت آفتاب به عنوان واحد برتر 

مشتری مدار کشور تجلیل شد.
هدف از برگزاری همایش رضایتمندی مشتری، قدردانی و تشکر از مدیران و شرکت های 
مشتری مداری است که طی یک سال توانسته اند رضایت مشتریان خود را در زمینه های 

مختلف از جمله خرید محصولات، پشتیبانی و خدمات پس از فروش جلب کنند.
شایان ذکر است؛ شرکت پالایش نفت آفتاب در سال جاری موفق شد مقام نخست 
کشور را در جشنواره امتنان کسب کند و همچنین در حوزه مسئولیت  اجتماعی نیز به 

عنوان شرکت برتر ملی شناخته شد و مورد تجلیل قرار گرفت.

سکوت هرمزگانی ها را به 
پای نجابتشان بگذارید 

ابراهیم عزیزی استاندار سالهای 1390تا 92 هرمزگان که در 
دوران صدارتش در فتنه انتزاع پنج روستای سروباش، فارسی، 
اکبری، تمبو شمالی و تمبو جنوبی شهرستان گاوبندی به لامرد 
نقش داشت، مهرماه 1402 باردیگر در حضور رئیس جمهور و 
در نشست شورای برنامه ریزی بر این موضوع تاکید کرد که 

"توسعه فارس بدون اتصال به دریا بی معناست."
مسئله ای که ده سال است خواب را از چشمان مردم هرمزگان 
ربوده است. تصمیم غیر کارشناسانه ای که بی تردید بر روابط 

دیرینه مردمان این دو استان هم اثر خواهد گذاشت. 
اسلامی  شورای  مجلس  ملی  امنیت  درکمیسیون  که  کسی 
را  مناطق جنوب کشور  فراکسیون  ریاست  و  دارد  مسئولیت 
برعهده دارد، باز خاطره تلخ استانداریش را زنده کرد. نگارنده 
اجازه می خواهد قبل از ورود به بحث، نگاهی به مسئله بغرنج به 

لحاظ تاریخی داشته باشد. 
انتشار اولین خبر 

مهرماه 1392بود که برخی رسانه های رسمی  نوشتند: هنگامی 
استاندار  معرفی  موضوع  به  هرمزگان  افکار عمومی  توجه  که 
جدید و گمانه زنی ها در این رابطه معطوف شده، انتشار نامه ای 
با موضوع موافقت وزارت کشور با انتزاع چند روستا از هرمزگان 
و الحاق آنها به فارس نشان داد نمایندگان مردم هرمزگان در ...

ادامه صفحه6
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بازدید دبیر توسعه سواحل 
مکران از طرح های اقتصادی 

جاسک 

مزارع  از  ابتدا  دهقان  سردار  بازدید  این  در 
پرورش میگوی روستای سورگلم بازدید کرد 
و سپس با هیئت مدیره شرکت سهامی زراعی 
مشکلات  و  مسائل  بررسی  به  جگین  دشت 

کشاورزان و سهامداران این شرکت پرداخت.
راه  یعنی  ماهان  شرکت  طرح  از  وی 
مجول  خرمای  نخلستان  بزرگترین  اندازی 
بازدید  هم  بشاگرد  پلپلک  دشت  در  واقع 
سرزمینی  تاریخی  نظر  از  مکران  کرد. 
که  است  ایران  شرقی  جنوب  در  ساحلی 
است. شده  واقع  عمان  دریای  مجاورت   در 

 از خلیج گواتر در مرز پاکستان آغاز می شود 
شرق  در  نقاط  برخی  و  جاسک  غرب  تا  و 
امتداد  کیلومتر   ۷00 طول  به  بندرعباس 
دارد. اهمیت توسعه ساحل مکران از دهه ۶0 
شمسی در کشور مطرح شد که در برنامه های 
اقتصاد مقاومتی بر توسعه این مناطق تاکید 

شده است.
کیلومتری  ساحلی ۷00  خط  و  مساحت  از 
از 200 کیلومتر آن در  بیش  ساحل مکران 
شهرستان  سه  است.  شده  واقع  هرمزگان 
میناب، سیریک و جاسک در شرق هرمزگان 
در این محدوده واقع شده اند که رقمی بیش 
از 30 درصد مساحت استان را دارند.هرمزگان 
تیاب  بندر،  سه  محدوده  این  در  همچنین 

میناب، آذینی سیریک و جاسک دارد.

کسب رتبه اول مدیریت درمان 
تامین اجتماعی هرمزگان در 

کشور 
هرمزگان  اجتماعی  تامین  درمان  مدیریت 
در ارزیابی ملی میان ادارات این سازمان در 
بخش درمان مستقیم و غیرمستقیم رتبه اول 
امتیاز  ترین  تازه  در  کرد.  کسب  را  کشوری 
کشور،  سراسر  درمان  مدیریت  ادارات  بندی 
هرمزگان  اجتماعی  تامین  درمان  مدیریت 
را کسب کند.دکتر  اول کشور  رتبه  توانست 
تامین  درمان  مدیریت  مومنی  غلامعباس 
اجتماعی هرمزگان با اعلام این خبر همچنین 
علوم  دانشگاه   1401 سال  مطالبات  افزود: 
مطالبات  و  تسویه  کاملا  هرمزگان  پزشکی 
سال 1402 به هر میزان مطالبات بیمارستانی 
تا خرداد 1402  و  تسویه شده  ارسال شده، 
چه در حوزه سرپایی و چه در حوزه بستری 
پرداخت شده است و به دانشگاه علوم پزشکی 
طی چندین نوبت نامه نگاری اعلام کرده ایم 
که به ارسال مدارک خود به تامین اجتماعی 
را  آن  هزینه های  بتوانیم  تا  دهند  شتاب 
پرداخت کنیم اما معمولا مدارک بیمارستانی 
رسد.وی  می  ما  دست  به  تاخیر  ماه   3 با 
دانشگاه  داروخانه های  برای  افزود:  همچنین 
صورت  تسویه  مرداد  آخر  تا  پزشکی  علوم 
گرفته و مطالبات داروخانه های خصوصی نیز تا 
پایان تیرماه پرداخت شده و برخی طلب مرداد 
را هم دریافت کرده اند.وی از آمادگی مدیریت 
درمان هرمزگان برای انجام تهاتر با داروخانه ها 

در زمینه مطالبات تامین اجتماعی خبر داد.

خبر

فولاد هرمزگان نشان داد مدل مطلوب توسعه صنعتی قابل دستیابی است

استاندار هرمزگان گفت: عملکرد شرکت فولاد هرمزگان به 
عنوان یک بنگاه صنعتی، در همه زمینه ها قابل تقدیر بوده 
و این شرکت نشان داده است که علاوه بر تولید و صنعتی 
امضای  مراسم  است.  پیشرو  به جامعه  ، در خدمت  بودن 
بودجه،  و  برنامه  ، سازمان  استانداری هرمزگان  تفاهم نامه 
شرکت آب و فاضلاب هرمزگان ، شرکت فولاد هرمزگان، 
پالایشگاه نفت بندرعباس و شرکت صبا فولاد خلیج فارس 
ارزش  به  آبرسانی  پروژه های  نیاز  مورد  لوله  تامین  جهت 
۸00 میلیارد ریال در محل استانداری هرمزگان برگزار شد. 
مهدی دوستی استاندار هرمزگان با بیان اینکه حل برخی از 
مسائل توسط دولت به تنهایی ممکن نیست، عنوان کرد: 

مسئولیت های اجتماعی به عنوان یکی از ظرفیت های مهم 
حل برخی از مسائل و بازکننده گره های بزرگ به کار می رود 
و ظرفیت بسیار بزرگی است. مسئولیت های اجتماعی صنایع 
بار اصلی خدمت رسانی را از دوش دولت برمی دارد. یکی از 
مواردی که می توان از مسئولیت های اجتماعی کمک گرفت، 
پروژه های آبرسانی است. سه شرکت فولاد هرمزگان، صبا 
فولاد خلیج فارس و نفت بندرعباس به پروژه آبرسانی از 
طریق مسئولیت های اجتماعی خود کمک کرده اند و این 
اقدام قابل تقدیر است. دوستی افزود : مردم استان هرمزگان 
نیز به عملکرد صنایع در مسئولیت های اجتماعی به طور 
اگر  نیز  استان  صنایع  سایر  مدیران  هستند.  واقف  کامل 
دغدغه مردم را دارند، به کمک استانداری بیایند و مشکل 
تامین آب مردم استان هرمزگان که جزو دغدغه های بزرگ 
مردم این استان است، برطرف کنند.وی خاطرنشان کرد : 
فولاد هرمزگان در میان صنایع کشور نشان داده است که 
مدل مطلوب توسعه صنعتی قابل دستیابی است. چرا که 
تنها احداث کارخانه و تولید نمی تواند مطلوب جامعه باشد 
و مردم باید از خدمات شرکت های بزرگ تولیدی در همه 
به  هرمزگان  فولاد  که  حالی  در  شوند.  بهره مند  زمینه ها 
عنوان یک الگوی پیشرفته صنعتی ثابت کرده است که هم 

می توان در تولید محصول نمونه بود و هم اینکه به جامعه 
در همه زمینه های مسئولیت های اجتماعی مانند ورزش، 
کمک به فرهنگ و ... خدمت رسانی کرد. استاندار هرمزگان 
تاکید کرد : عملکرد فولاد هرمزگان تنها محدود به صنعت 
نشده است. این شرکت علاوه بر اینکه 44 رکورد تولیدی 
در دو سال گذشته به ثبت رسانده است، همزمان می تواند 
طرح های توسعه ای بزرگی را اجرا کند. جامعیت عملکرد 
تقدیر است.عطاالله  قابل  زمینه ها  فولاد هرمزگان در همه 
 : بیان کرد  معروفخانی مدیرعامل شرکت فولاد هرمزگان 
از زمانی که استاندار جدید هرمزگان سکان عالی ترین مقام 
اجرایی این استان را در دست گرفتند، شاهد تحولات بزرگی 
در این استان بوده ایم که در آینده این تحولات بیشتر نمود 
خواهد داشت.معروفخانی افزود : با توجه به تاکیدات استاندار 
هرمزگان مبنی بر عمل به مسئولیت های اجتماعی، شرکت 
فولاد هرمزگان نیز در راستای کمک به تامین آب شرب به 
این موضوع ورود کرده و تهیه ورق مورد نیاز از فولاد مبارکه 
که جزو بهترین ورق های فولادی در کشور است، انجام شده 
است. این ورق ها با توجه به هماهنگی های صورت گرفته، 
به زودی به بهره بردار پروژه های آبرسانی استان هرمزگان 

تحویل داده می شود.

پوستر جشنواره رسانه ای ابوذر در هرمزگان رونمایی شد
فراخوان نهمین جشنواره رسانه ای ابوذر و ششمین دوره 
جشنواره استانی در قالب های گزارش خبری، مصاحبه، 
موشن گرافی،  اینفوگرافی،  تیتر،  سرمقاله،  و  یادداشت 
عکس، کلیپ و گزارش ویدیویی و مستند پادکست اعلام 
شد. محورهای این دوره از جشنواره شامل شعار سال» 
مهار تورم، رشد تولید«، »جهاد تبیین«، »پیوند رسانه و 
صنعت«، »مقابله با آسیب های اجتماعی«، »دستاوردهای 
انقلاب اسلامی«، »امید و نشاط آفرینی«، »خانواده، جامعه 
و فرزند آوری«، »سبک زندگی ایرانی و اسلامی« و »رسانه 
و گروه های جهادی« بوده و بخش ویژه »آزادی قدس« به 
آن اضافه شده است.علاقمندان برای کسب اطلاعات بیشتر 
می توانند به پایگاه اینترنتی بسیج رسانه مراجعه کنند. 
فرمانده سپاه امام سجاد )ع( هرمزگان در آیین رونمایی از 
پوستر جشنواره رسانه ای ابوذر گفت: رسانه فرصتی است 

که باید نهایت استفاده را از آن برد تا رسالت اصلی خود 
را نشان دهیم، به خصوص که نشان دادن چهره واقعی 
منحوس رژیم کودک کش رییم اشغالگر صهیونیستی 
یک تکلیف است و یک مرحله از جهاد تبیین در این 
صحنه متبلور می شود.سردار اباذری سالاری افزود: جهاد 
تبیین امروز در عرصه بین المللی نشان دادن خوی زشت 
صهیونیست هاست که تنها می خواهند خوی خود را به 
نمایش گذاشته و وانمود کنند قدرت دارند، این از ضعف 
و زبونی آن هاست. سردار سالاری گفت: نکته بعدی ایجاد 

امید و امید آفرینی در جامعه است، خبرنگاران به عنوان 
زبان گویای مردم می توانند با نقد منصفانه مسوولان را 
متوجه اولویت های مردم و خدمت گذاری برای آنان کنند.

وی اشاره کرد: دستاوردهای نظام در این سال هاست را 
منعکس کنید، بخشی از رسانه ها به خصوص رسانه های 

مواجب بگیر از دشمن وظیفه سیاه نمایی را دارند و ما باید 
برخلاف آنان دستاوردهای نظام را به اطلاع مردم برسانیم.

فرمانده سپاه امام سجاد )ع( هرمزگان افزود: نکند با سیاه 
نمایی برخی موضوعات خدمات ارزشمند نظام و انقلاب را 

در این چهار دهه فراموش کنیم.

کمک ۵۶ میلیارد تومانی
 حامیان ایتام و محسنین  در 

هرمزگان

استان  امداد  کمیته  مدیرکل  باسره،  حمید 
هرمزگان با اعلام این خبر گفت: طی شش ماهه 
نخست سالجاری، حامیان طرح اکرام ایتام بالغ بر 
5۶ میلیارد تومان به یتیمان و فرزندان محسنین 
تحت حمایت این نهاد کمک نموده اند که این 
کمک ها نسبت به سال گذشته رشد 9 درصدی 
داشته است.باسره افزود: درحال حاضر 33 هزار 
و ۸50 حامی نیکوکار در استان هرمزگان از 1۸ 
هزار و 512 فرزند معنوی خود حمایت می کنند 
که از این تعداد هشت هزار و 1۶9 یتیم نیازمند 

و 10 هزار و 343 فرزند محسنین هستند.
این مقام مسئول با بیان اینکه اعتماد مردم به 
این نهاد بالاترین پشتوانه معنوی کمیته امداد 
در حوزه رسیدگی به محرومین و مستضعفین 
نقدی  های  کمک  داشت:  اظهار  است،  جامعه 
کارت  شماره  به  مستقیم  به صورت  حامیان 
اختصاصی که برای فرزندان معنوی آن ها در نظر 

گرفته شده واریز می شود.
اینکه  بیان  با  هرمزگان  امداد  کمیته  مدیرکل 
مشارکت های  و  حمایت ها  تداوم  با  امیدواریم 
اساسی  مشکلات  بتوانیم  نیکوکار  حامیان 
خانواده های ایتام و نیازمندان استان را برطرف 
نماییم، یادآور شد: همه مردم می توانند با ارسال 
در   30003333۷۶ پیامکی  سامانه  به   1 عدد 
داشته  مشارکت  نهاد  این  خداپسندانه  طرح 

باشند.
شایسته ذکر است کمک های حامیان در شش 
ماهه نخست سال گذشته، مبلغ 51 میلیارد و 

100 میلیون تومان بوده است.

رکورد شکنی رودانی ها در  
مصرف آب آشامیدنی 

میزان  گفت:  رودان  آبفای  مدیر  کمالی  حمید 
مصرف آب آشامیدنی در این شهرستان نزدیک 
به 2 برابر میانگین مصرف به ازای هر نفر بوده 
آب  درصد   35 اینکه  ضمن  بالاست؛  بسیار  و 
آشامیدنی در این منطقه در شرایط عادی هدر 
و  مصرف  میزان  رساندن  داد:  ادامه  می رود.وی 
یا نزدیک کردن آن به میانگین مصرف،  نیازمند 
فرهنگ سازی است که امیدواریم سازمان های 
همراه  خصوص  این  در  رسانه ها  و  نهاد  مردم 
آب و فاضلاب باشند. مدیر آبفای رودان اضافه 
کرد: البته در زمینه مصرف آب باید به فرهنگ 
و  توجه شود  آنان  نیازهای  و  منطقه  هر  مردم 
با  این موضوع در شاخص ها لحاظ شود.کمالی 
برای  از آب آشامیدنی  استفاده برخی  به  اشاره 
امور تجاری در منازل، اضافه کرد: آب و فاضلاب 
از  از استفاده  هرمزگان طرحی برای جلوگیری 
آب جهت امور تجاری داشت که اجرای این طرح 
متوقف شد. وی بیان کرد: رویکرد اصلی در زمینه 
آگاهی  و  سازی  فرهنگ  باید  مصرف  مدیریت 
بخشی به مردم باشد تا بتوان به نتیجه مطلوب 
رسید.مدیر آبفای رودان با اشاره به اینکه ممکن 
است کنتور برخی خانوارها نیاز به بررسی داشته 
باشد از مردم خواست تا در صورت مشاهده این 
مشکل با شماره تلفن 0۷۶42۸۸3۷۷0 آبفای 

رودان تماس بگیرند تا حقی ضایع نشود.

هـرمـزگـان لـرزیـد : خبر

آمــاده بــاش بــه ستــاد بــحــران

استاندار هرمزگان گفت: ستاد بحران استان به حالت آماده باش 
کامل درآمد و تیم های ارزیاب و امدادی به مناطق کانونی زلزله 
در فین و فارغان اعزام شدند.  مهدی دوستی  در خصوص 
با فاصله  زمین لرزه های این استان اظهار کرد: 2 زمین لرزه 
لرزه  لرزاند، زمین  را  از هرمزگان  از هم بخش هایی  کوتاهی 
عمق 19  در  ریشتر   5.3 شدت  با  دقیقه  ساعت ۸:29  اول 

نیز  دوم  زلزله  و  پیوست  وقوع  به  فین  بخش  کیلومتری 
ساعت ۸:39 دقیقه با شدت 5.۶ ریشتر مرز بین سیاهو و 
فارغان را به لرزه درآورد. استاندار هرمزگان با بیان اینکه، 
زلزله دوم در عمق 10 کیلومتری زمین بود، گفت: اعضای 
ستاد بحران استان هرمزگان در حال آماده باش کامل قرار 
دارند و مدیرکل مدیریت بحران استانداری هرمزگان نیز به 
منطقه اعزام شده است.وی با تاکید بر لزوم حفظ آرامش 
توسط مردم، خاطر نشان  کرد: تیم های امدادی، اورژانس و 
هلال احمر به منطقه اعزام شده اند و نتایج ارزیابی نیز بعد از 
بررسی های کارشناسی به اطلاع عموم خواهد رسید. مدیرکل 
مدیریت بحران استانداری هرمزگان گفت: 2 زمین لرزه 5.3 و 
5.۶ ریشتری صبح )سه شنبه 25مهر1402( در این استان،  
است.  نداشته  خسارتی  تاکنون  اولیه  ارزیابی های  براساس 
مهرداد حسن زاده  افزود: اعضای ستاد مدیریت بحران هرمزگان 

در منطقه متاثر از وقوع زمین لرزه حضور دارند، ارتباط تلفنی 
نیز در لحظات اولیه با مسوولان محلی برقرار شده و تا این 
لحظه گزارشی از خسارت مالی و جانی نرسیده است و جای 
نگرانی هم وجود ندارد. تاکنون ۶ تیم از اورژانس دانشگاه علوم 
پزشکی و سه تیم ارزیاب از جمعیت هلال احمر استان در 
منطقه حضور دارند و اعضای ستاد مدیریت بحران هرمزگان 
نیز در حالت آماده باش قرار دارند. مدیر عامل جمعیت هلال 
احمر استان هرمزگان هم در این خصوص گفت: 3 تیم ارزیاب 
به مناطق متاثر از زلزله اعزام شدند. مختار سلحشور افزود: 
طبق ارزیابی های اولیه کانون این زمین لرزه ها بخش فین 
نشده  گزارش  خسارتی  تاکنون  که  بوده  سیاهو  دهستان  و 
است، البته ارزیابی های اولیه توسط تیم های اعزامی در حال 
انجام است و نیروهای امدادی و عملیاتی جمعیت هلال احمر 

همچنان در حالت آماده باش به سر می برند.

پوشاک سنتی بانوان غرب هرمزگان باید دارای نشان تجاری شود
و  گردشگری  میراث فرهنگی،  اداره  سرپرست 
زنان  سنتی  پوشاک  گفت:  بندرلنگه  صنایع دستی 
غرب هرمزگان باتوجه به زیبایی و طراحی خاصی 
تا  شود  تجاری  کد  و  نشان  دارای  باید  دارد،  که 
گردشگران و علاقه مندان با آرامش خاطر بیشتری 
نسبت به خرید اقدام کنند. که برنامه هایی برای این 
منظور آغاز شده است. زینب فروتن افزود: بخشی 
از مشتریان صنعتگران پوشاک سنتی بانوان غرب 

هرمزگان در کشورهای حاشیه جنوبی خلیج فارس 
برای  نیز  ظرفیت  این  از  می کنندمی توان  زندگی 
توسعه بازار فروش استفاده کرد. فروتن با اشاره به 
اینکه برنامه هایی برای این منظور آغاز شده است، 
افزود: نخستین گام در این مسیر تعامل با مسوولان 
تلاش  که  است  بخشی  بین  هماهنگی  ایجاد  و 
داریم با کمک فرمانداران به نقطه مطلوبی در این 
آموزش  به  نسبت  باید  آن  برسیم.علاوه بر  زمینه 

سنتی  پوشاک  صنعتگران  به  بازاریابی  روش های 
در این منطقه اقدام شود که دراین راستا نیز اداره 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی بندرلنگه 
درحال برنامه ریزی است و امید می رود نتایج مطلوبی 
حاصل شود. وی گفت: البته در این راستا مشکلاتی 
نیز وجود دارد که باید با همکاری و تعامل و تعاون 
مسوولان  و  محلی  جامعه  همکاری  و  بخشی  بین 

برطرف کرد.
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حمله خرس سیاه به یک 
بانوی رودانی 

حمله یک قلاده خرس سیاه آسیایی موجب 
مجروح شدن یک بانو در روستای بشکاردان 
رئیس  شد.  رودان  شهرستان  رودخانه  بخش 
اداره حفاظت محیط زیست شهرستان رودان 
گفت: براثر حمله این حیوان پشت سر و ساق 
است.ناظر  دیده  آسیب  رودانی  بانوی  دست 
دهقانی افزود: این بانوی هفتاد ساله ساعت 12 
ظهر برای چراندن دام خود در نزدیکی منزل 
مسکونی اش رفته بود که با حمله خرس روبرو 
شد.وی گفت: اکنون این بانو با حال عمومی 
رضایت بخش، در بیمارستان علی ابن ابیطالب 
اداره  رئیس  است.  بستری  رودان  شهرستان 
حفاظت محیط زیست شهرستان رودان گفت: 
افزایش جمعیت انسانی، گسترش روستا های 
دسترسی  خرس،  زیستگاه های  به  مشرف 
روستائیان  احشام  و  باغ ها  به  حیوان  راحت 
به علت وضعیت نامناسب حصار ها و آغل ها، 
خشکسالی های پی در پی و کمبود مواد غذایی 
خرس  جمعیت  احتمالی  افزایش  و  طبیعی، 
علت اصلی آمدن حیوان به سمت روستاهاست.

کارشناس مسئول نظارت بر امور حیات وحش 
اداره کل حفاظت محیط زیست هرمزگان هم 
دارای چشم های کوچک،  گفت: خرس سیاه 
حس بینایی و شنوایی ضعیف، و حس بویایی 
این  افزود:  گودرزی  است.فهیمه  قوی  بسیار 
حیوان شبگرد است و معمولاً در اواخر غروب از 
لانه بیرون می آید، و با توجه به فعال بودنش در 
شب و قدرت بینایی ضعیف، احتمال برخورد 
به  مشرف  زیستگاه های  در  انسان  با  حیوان 
سکونت گاه های انسانی بالا می رود.وی گفت: 
احتمالی  خسارت های  از  ماندن  دور  برای 
از  و  ساماندهی،  آغل ها  و  باغ ها  حصار های 
چراغ های چشمک زن و بازدارنده های صوتی 
استفاده شود و دفن بهداشتی لاشه های دام ها، 
مستقر نشدن کندو های زنبور عسل در نزدیکی 
خانه ها، رها نکردن ماده غذایی، زباله و پسماند 
خرس  است.  ضروری  روستا  محدوده  در 
کمیاب ترین  از  یکی  عنوان  به  آسیایی  سیاه 
ایران  و  و آسیب پذیرترین گونه ها در جهان 
بشمار می رود.این گونه براساس لیست سرخ 
اتحادیه جهانی حفاظت در آستانه انقراض قرار 
دارد و ازسوی سازمان حفاظت محیط زیست 
به عنوان نماد زیستی هرمزگان معرفی شده 
چین،  ژاپن،  کشور های  در  گونه  این  است. 
روسیه، تایوان، هند، نپال، ویتنام، افغانستان، 
دارد.مناطق  پراکندگی  ایران  و  پاکستان 
از  در هرمزگان  بلوچی  پراکنش خرس سیاه 
بشاگرد  رودان،  شامل  شرقی  شهرستان های 
و میناب تا منطقه حفاظت شده باز در غرب 
آباد  ارتفاعات شهرستان حاجی  نیز  و  استان 
در شمال هرمزگان است. خرس سیاه آسیایی 
به  نسبت  که  خرس هاست  از  نادر  گونه ای 
طول  و  دارد  متوسط  جثه ای  خود  همنوعان 
تا 1۸0 سانتیمتر، طول دم  به 130  او  بدن 
آن به ۷ تا 10سانتیمتر و وزن آن به 50 تا 
هم  جانور  این  گوش  می رسد.  1۷0کیلوگرم 
نوع خرس  این  کاملًا گرد است. میزان رشد 
بسته به نوع تغذیه، آب و هوا و شرایط اقلیمی 

زیستگاه او بستگی دارد.

خبر

برای اجرای حکم رفته بودیم  اما دل این کار را نداشتیم

برکه  دریایی  پاسگاه  ماموران   9۸ سال  آذر   1۶ بامداد 
سفلین در بندرلنگه واقع در استان هرمزگان با صحنه 
هولناکی مواجه شدند. یکی از افسران پاسگاه در بالای 
برجک نگهبانی با شلیک 3 گلوله به شهادت رسیده بود. 
آنها همچنین در محل استراحت فرمانده پاسگاه و یکی 
مواجه  آنها  خون  در  غرق  پیکرهای  با  افسران  از  دیگر 
شدند. آنها نیز در حالی که در خواب بودند بر اثر اصابت 
چندین گلوله به شهادت رسیده بودند. این پاسگاه مربوط 
به پلیس مرزبانی و در ساحل واقع شده بود و معلوم نبود 
که چرا هیچ یک از ماموران صدای شلیک گلوله ها را 
افتاد  اتفاق  شرایطی  در  تلخ  حادثه  این  بودند.  نشنیده 
که یکی از سربازان وظیفه که عصر روز قبل با قربانیان 
درگیر شده و فرمانده پاسگاه او را تنبیه کرده بود. حالا 
بعد از شهادت این 3 مامور، این سرباز به طرز عجیبی 
مفقود شده و هیچ خبری از او نبود. چنین وضعیتی نشان 
می داد که به احتمال زیاد این سرباز به دلیل کینه ای 
که از شهید سیدمحمدباقر حسینی، فرمانده پاسگاه و 2 
افسر دیگر به نام های سیدمحسن طاهری و احمد کندابی 
به دل گرفته با سلاح سازمانی به سوی آنها تیراندازی 
کرده و گریخته است. همه شواهد از دست داشتن سرباز 
فراری در این جنایت حکایت داشت و در این شرایط بود 
که تلاشها برای دستگیری اش آغاز شد. زمان زیادی از 
آغاز تحقیقات نگذشته بود که ماموران موفق شدند متهم 
تحت تعقیب را در بندرلنگه دستگیر کنند. او در همان 
تحقیقات مقدماتی به قتل 3 افسر پلیس مرزبانی اعتراف 
کرد و گفت ناخواسته و از سر توهماتی که دچار شده بود 
دست به چنین کاری زده است. متهم در اعترافاتش گفت: 
چند ماهی بود که در این پاسگاه بعنوان سرباز وظیفه 
خدمت می کردم. کار من نگهبانی در برجک بود. آن روز 
فرمانده پاسگاه به خاطر بی انضباطی من را تنبیه کرد و 
من هم از او و 2 مامور کادری دیگر کینه به دل گرفتم. 
چند ساعت گذشت و شب شد. وقتی برای نگهبانی روی 
برجک بودم صدایی در گوشم صدا می کرد و می گفت باید 
انتقام بگیری. من تلاش کردم آرام باشم و کاری نکنم اما 

این صدای عجیب رهایم نمی کرد تا اینکه سرانجام مجبور 
شدم به فرمانش گوش کنم. همان دقایق بود که یکی از 
افسران بالای برجک آمد. من هم اسلحه را به سمتش 
گرفتم و تیراندازی کردم. او مجروح شد و کف برجک 
افتاد. من از پله ها پایین آمدن اما چون مطمئن نبودم 
که او فوت شده برگشتم و چند گلوله دیگر شلیک کردم. 
متهم درباره دو قتل دیگری که مرتکب شده بود نیز گفت: 
در ادامه به محل استراحت فرمانده رفتم و در حالی که 
او در خواب بود 3 گلوله به سمتش شلیک کردم و در 
نهایت افسر دیگر را که او هم استراحت می کرد در خواب 
به قتل رساندم و بدون اینکه کسی متوجه شود از پاسگاه 
فرار کردم. بعد از آن کنار دریا رفتم و چند ساعت پرسه 
زدم. بعد می خواستم ماشین کرایه کنم و به شهر دیگری 
بروم اما قبل از آن دستگیر شدم. به دنبال اعترافات متهم 
پرونده او با صدور کیفرخواست به دادگاه نظامی استان 
دادگاه  جلسه  در  شد.  محاکمه  او  و  فرستاده  هرمزگان 
اولیای دم 3 شهید این حادثه اعلام کردند که خواسته 
شان قصاص قاتل است و به هیچ عنوان حاضر به گذشت 
نیستند. در این جلسه متهم در دفاع از خودش مدعی 
شد که ناخواسته و بخاطر توهمی که به آن دچار شده 
بود دست به این جنایت زده است. با این وجود پس از 
پایان محاکمه قضات دادگاه او را گناهکار تشخیص داده 
و به 3 مرتبه قصاص محکوم کردند. این رای در ادامه 
از سوی قضات دیوان عالی کشور تایید و برای اجرا به 
دادسرای نظامی بندرعباس فرستاده شد. صبح یکشنبه 
طبق آنچه که از قبل اعلام شده بود اولیای دم 3 شهید 
زندان مرکزی  به  اجرای حکم قصاص  برای  این حادثه 
بندرعباس رفتند. آنها برای اجرای حکم قصاص مصمم 
بودند و تصمیم داشتند هرطور که شده سرباز خاطی را 
مجازات کنند. بعد از انجام مراحل مقدماتی سرباز محکوم 
به قصاص به محوطه منتقل شد و مسئولان اجرا، طناب 
دار را به گردن او انداختند و از اولیای دم خواستند تا 
خودشان حکم را اجرا کنند. اولیای دم با دیدن مجرم 
روی چهارپایه، در حالی که دستها و چشمانش بسته و 
طناب دار  به دور گردنش حلقه بسته بود کمی دچار 
تردید شدند. پسر جوان اشک می ریخت و برای بخشیده 
شدن التماس می کرد. در این شرایط بود که اولیای دم نیز 
به گریه افتادند و هیچ کدام حاضر به اجرای حکم نبودند. 
در این شرایط کاظم شاهرخ نیا، عضو شورای حل اختلاف 
زندان، مسئولان قضایی حاضر در زندان از جمله: سیدعلی 
بیداردل، معاون دادستان نظامی هرمزگان و مهران کرمی، 
مسعود  زندان شامل:  مدیران  و  رای  قاضی صادرکننده 
عسگری و حسین سبک روح، رئیس و معاون زندان به 

گفتگو با اولیای دم پرداختند و آنها را به صلح و سازش 
دم  اولیای  عجیب  تصمیمی  در  اینکه  تا  کردند  دعوت 
هر 3 شهید اعلام کردند که از مجازات قاتل صرف نظر 
کرده و برای رضای خدا او را بخشیده اند. در این شرایط 
بود که طناب دار از گردن قاتل باز شد و او که باورش 
نمی شد بخشیده شد برای زندگی دوباره ای که به او داده 
شده بود به دست و پای اولیای دم افتاد و از آنها تشکر 
برادر شهید سید محمدباقر  کرد. سیدنصرالله حسینی، 
حسینی در این باره می گوید: برادرم سیدمحمدباقر 25 
ساله و فرمانده پاسگاه بود. ما 5 برادر و 3 خواهر بودیم 
و سیدمحمدباقر کوچکترین برادرم و کمک حال پدر و 
باعث شد  و  را شکست  بود و شهادتش کمرمان  مادرم 
چند ماه قبل پدرم از غم او بیمار شده و فوت شود. او 
ادامه می دهد: ما برای اجرای حکم به زندان رفته بودیم و 
مصمم بودیم. همه چیز برای اجرای حکم آماده بود و به 
ما گفته شد حکم را خودتان اجرا کنید. اما ما هیچ کدام 
دل این کار را نداشتیم. مادرم با دیدن پسر جوان بالای 
چوبه دار گریه اش گرفت و از آنجا بیرون رفت. اولیای دم 
2 شهید دیگر هم گفتند نمی تواند این کار را انجام دهد و 
در یک لحظه متوجه نشدیم که چه اتفاقی افتاد و هر سه 
خانواده گفتیم که قاتل را می بخشیم. فهیمه شهریاری، 
همسر شهید احمد کندابی که به وکالت از دو فرزندش 
در این پرونده ولی دم بود نیز درباره تصمیمی که برای 
بخشش قاتل گرفته است می گوید: وقتی روز اجرای حکم 
قاتل را دیدیم از او پرسیدم که دلت به حال بچه های من 
نسوخت؟ او گفت که ناخواسته این کار را کرده است. قبل 
از اینکه برای اجرای حکم برویم، به پاسگاهی که همسرم 
در آنجا خدمت می کرد رفتیم و محل شهادتش را دیدیم. 
همین موضوع باعث شد به آرامش برسیم. علاوه بر آن 
چند نفر از بستگان هم خواب شهید را دیده بودند و به 
همین دلیل تصمیم گرفتیم که ببخشیم. صغری علیزاده، 
مادر شهید محسن طاهری نیز حرفهای شنیدنی درباره 
دلیل بخشش قاتل دارد. او در این باره می گوید: پسرم 
هنگام شهادت 21 ساله بود. قاتل 2 تیر به او شلیک کرده 
بود و قصدداشتیم که او را قصاص کنیم. روز اجرا وقتی 
می خواستیم برای اجرا به زندان بندرعباس برویم من به 
حضرت مهدی متوسل شدم و از ایشان خواستم که بتوانم 
تصمیم درستی بگیرم. آن روز تصمیم من بخشش بود 
اما شوهرم تا آخرین دقایق قصد اجرا داشت. قاتل دقایق 
زیادی روی چهارپایه ایستاده بود تا اینکه همگی وقتی 
شرایط قاتل را دیدیم که التماس می کرد تصمیم گرفتیم 
او را ببخشیم و حالا هم از ته دل بابت کاری که انجام داده 

ایم راضی هستیم.

کشف بیش از هشت کیلوگرم 
هروئین در ایستگاه چغازردی میناب 
هرمزگان  انتظامی  فرماندهی  عملیات  سرپرست 
در  یگان  این  تکاوری 11۷  یگان  ماموران  گفت: 
اطراف  در  پیاده  عابر   2 پشتی  کوله  از  بازرسی 
ایست و بازرسی »شهید چغازردی« میناب بیش 
از هشت کیلو و 500 گرم هروئین کشف کردند. 
سرهنگ مجتبی مروتی در این خصوص اظهار کرد: 
ماموران یگان تکاوری 11۷ فرماندهی انتظامی این 
استان هنگام گشت زنی در اطراف ایست و بازرسی 
شهید چغازردی میناب به سه عابر پیاده که در 
تاریکی شب در حال تردد بودند، مشکوک شده و 
به آنان دستور ایست دادند.وی ادامه داد: متهمان 
با مشاهده ماموران با رها کردن کوله پشتی های 
متواری شدند  تاریکی شب  از  استفاده  با  و  خود 
پلیسی، 2 متهم دستگیر و  اقدامات  انجام  با  که 
در بازرسی و پاکسازی از مسیر تردد آنان هشت 
کیلو و 4۷0 گرم هروئین و 9۷3 گرم تریاک کشف 
شد.سرپرست عملیات فرماندهی انتظامی هرمزگان 
خاطرنشان کرد: عملیات پلیس برای دستگیری 
متهم متواری شده ادامه دارد و 2 متهم دستگیر 
شده نیز با تشکیل پرونده به مراجع قضائی معرفی 
شدند.براساس ماده هشت قانون اصلاح مبارزه با 
موادمخدر و الحاق موادی به آن،  هر کس هروئین، 
مرفین، کوکائین و دیگر مشتقات شیمیایی مرفین 
و کوکائین را وارد کشور کند، یا مبادرت به ساخت، 
تولید، توزیع، صدور،  ارسال، خرید و فروش نماید و 
یا در معرض فروش قرار دهد و یا نگهداری، مخفی 
یا حمل کند با رعایت تناسب و باتوجه به میزان 
مواد تا پنج سانتی گرم، از 500 هزار ریال تا یک 
میلیون ریال جریمه نقدی و 20 تا 50 ضربه شلاق، 
بیش از پنج سانتی گرم تا یک گرم، از 2 میلیون 
تا ۶ میلیون ریال جریمه نقدی و 30 تا ۷0 ضربه 
از هشت  تا چهار گرم،  از یک گرم  بیش  شلاق، 
میلیون تا 20 میلیون ریال جریمه نقدی و 2 تا 
پنج سال حبس و 30 تا ۷0 ضربه شلاق، بیش از 
چهار گرم تا 15 گرم، از 20 میلیون تا 40 میلیون 
ریال جریمه نقدی و پنج تا هشت سال حبس و 
30 تا ۷4 ضربه شلاق، بیش از 15 گرم تا 30 گرم، 
از 40 میلیون تا ۶0 میلیون ریال جریمه نقدی و 
10 تا 15 سال حبس و 30 تا ۷4 ضربه شلاق و 
بیش از 30 گرم، اعدام و مصادره اموال به استثناء 
هزینه تامین زندگی متعارف برای خانواده محکوم 

مجازات می شود.

درگذشت فوتبالیست رویدری در 
جریان بازی دوستانه 

بازی های  از  یکی  در جریان  رویدری  فوتبالیست 
و  شد  تنفسی   و  قلبی  نارسایی  دچار  دوستانه 
اهل روستای  درگذشت. محمد سجلی 43 ساله 
دشت جیحون و ساکن شهر رویدر که در آن تاریح 
در پست مهاجم بازی می کرده ناگهان دچار حمله 
قلبی شده و تا قبل از رسیدن اورژانس جان باخت. 
رئیس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی 
در  حادثه  این  گفت:  هرمزگان   115 اورژانس 
تماس با مرکز دیسپاچینگ اورژانس اطلاع رسانی 
شد، همان لحظه کادر درمانی نیز در کنار زمین 
خصوص  در  سریع  و  یافتند  حضور  مسابقات 
امدادرسانی به این بازیکن اقدام اولیه صورت گرفت.

عملیات  از  پس  افزود:  پور  محمود حسین  دکتر 
احیا، بیمار  به درمانگاه رویدر انتقال یافت و باوجود 
تلاش کادر درمانی و ماساژ قلبی و شوک چندباره 
در مدت 40 دقیقه ، متأسفانه احیا ناموفق بود و 
را وداع گفت. وی  در پاسخ  فانی  این جوان دار 
به اینکه این فرد سابقه بیماری قلبی داشته است 
اظهار بی اطلاعی کرد.گفتنی است محمد سجلی 
دارای 3 فرزند پسر  و در شرکت فولاد هرمزگان 

مشغول به کار بود.

کامیون های نفتی هیدروکربن ،حامل گازوئیل قاچاقخبر
ماموران  هوشیاری  با  گفت:  هرمزگان  انتظامی  فرمانده 
میرزایی  شهید  بازرسی  ایستگاه  در  مستقر  انتظامی 
لیتر  هزار   99 حامل  کامیون  دستگاه  سه  بندرعباس، 
نفتی  فرآورده  محموله های  پوشش  در  قاچاق  گازوئیل 
اکبر  علی  سردار  شد.  توقیف  و  شناسایی  هیدروکربن 
انتظامی  ماموران  افزود:  خبر  این  تشریح  در  جاویدان 
ایستگاه بازرسی شهید میرزایی مستقر در جاده ورودی 
بندرعباس حین کنترل خودروهای عبوری به سه دستگاه 
کامیون تانکر مشکوک شده و دستور توقف دادند. وی بیان 
کرد: ماموران خودروها را متوقف که در بررسی های صورت 
گرفته مشخص شد کامیون ها برابر بارنامه ارائه شده حامل 
فرآورده نفتی هیدروکربن هستند. این مقام انتظامی اظهار 
از بررسی و آزمایش توسط ماموران و ارسال  کرد: پس 
نمونه به شرکت نفت و اداره استاندارد، سوخت کشف شده 

گازوییل قاچاق تشخیص داده شد که در بازرسی دقیق 
از سه خودرو در مجموع 99 هزار لیتر گازوئیل قاچاق 
در پوشش هیدروکربن کشف کردند.سردار جاویدان، با 
بیان این که سوخت های قاچاق کشف شده به شرکت 
پالایش نفت تحویل شد، ارزش این محموله  را برابر 
اعلام نظر کارشناسان اقتصادی 33 میلیارد ریال عنوان 
کرد.فرمانده انتظامی هرمزگان همچنین از کشف یک 
در  ریال  میلیارد  ارزش 100  به  قاچاق  لودر  دستگاه 
رودان خبر داد و گفت: ماموران پلیس امنیت اقتصادی 
این شهرستان در ادامه طرح مقابله با قاچاق کالا، حین 

کنترل خودروهای عبوری در ایستگاه بازرسی فاریاب به 
یک دستگاه کامیون تریلی کشنده حامل یک دستگاه لودر 
مشکوک شده و دستور توقف دادند.سردار جاویدان افزود: 
ماموران خودرو را متوقف که در بررسی مشخص شد بدون 

مدارک و اسناد قانونی و قاچاق است که در این رابطه لودر 
و کامیون مورد نظر به پارکینگ منتقل شدند.وی تصریح 
کرد: در این رابطه یک متهم دستگیر و با تشکیل پرونده 

برای سیر مراحل قانونی به مرجع قضائی معرفی شد.

دستگیری شکارچی پرندگان در جاسک 
ماموران یگان حفاظت محیط زیست شهرستان جاسک 
کردند. دستگیر  را  پرندگان  گیری  زنده  شکارچی  یه 

یگان حفاظت محیط زیست  فرمانده  ابراهیم رحیمی 
شهرستان جاسک با اشاره به قرار گیری در فصل کواخی 

)زنده گیری پرندگان شکاری( گفت: یک متخلف زنده 
زنده گیری  اداوات  و  پرندگان شکاری دستگیر  گیری 
پرندگان کشف و ضبط شد.وی گفت: پرونده این متخلف 
یگان  فرمانده  قانونی است.  در حال  گذراندن مراحل 

حفاظت محیط زیست شهرستان جاسک از شهروندان 
خواست در صورت مشاهده هر گونه تخلف و یا تخریب 
به   1540 سامانه  با  تماس  طریق  از  محیطی  زیست 

نزدیکترین اداره و یا پاسگاه محیط بانی اطلاع دهند.
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تحویل  فرآیند  گفت:  هرمزگان  دریانوردی  و  بنادر  مدیرکل 
گواهینامه های ثبت به مالکان شناورهای صیادی در استان، با صدور 
تعداد  به  قایق های صیادی  ثبت  گواهینامه های  بخش  نخستین 
2هزار و 435 فقره از روز گذشته آغاز شده است. حسین عباس نژاد 
در تشریح فرآیند ثبت قایق های صیادی اظهار کرد: پس از صدور 
مجوز صید و صیادی از درگاه ملی مجوزها از نیمه نخست تیرماه 
مراجعه ثبت قایق های صیادی به اداره بازرسی و ثبت شناورهای 
اداره کل بنادر و دریانوردی هرمزگان شروع و تا کنون ۶ هزار و 
129 پرونده ثبت قایق های صیادی در این اداره کل تشکیل شده 
بنادر و دریانوردی  اداره کل  این مهم  برای  ادامه داد:  است. وی 
استان با بسیج تمامی منابع و امکانات در 11 بندر سازمانی اقدام به 
دریافت مدارک متقاضیان و تشکیل پرونده های ثبت شناورها کرد. 
مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان افزود: در مرحله بعد تیم های 
به 141 محل  تابستان  بندی در طول  رده  و موسسات  بازرسی 
استقرار قایق های صیادی در سراسر سواحل و هفت جزیره استان 
مراجعه و برابر الزامات و دستورالعمل های مرتبط اقدام به بازرسی 
قایق های متقاضیان کردند. عباس نژاد با اشاره به بازرسی از 4 هزار 
و 159 شناورهای صیادی، افزود: از ۶۸ درصد شناورهای متقاضیان 
بازرسی ثبتی به عمل آمده و بر روی موتور و بدنه شناورهای بازرسی 
شده هشت هزار و 31۸ فقره برچسب نشان بازرسی نصب شده 

و بقیه شناورهایی که به سازمان بنادر برای ثبت شناور اقدام به 
تشکیل پرونده کرده اند، در مرحله انجام بازرسی هستند.  

وی گفت: برای شناورهای بازرسی شده واجد شرایط توسط 2 
موسسه رده بندی فعال در استان هرمزگان، 2 هزار و ۶51 فقره 
فنی  دارای صلاحیت  صیادی  قایق های  برای  ایمنی  گواهینامه 
بنادر و دریانوردی  به گفته مدیرکل  ایمنی صادر شده است.  و 
هرمزگان؛ با برطرف شدن موانع قانونی و ابهامات پیرامون ثبت 
حقوقی  معاونت  نظر  اعلام  ازجمله  بی هویت  صیادی  قایق های 
رییس جمهور درخصوص موتور 2 زمانه و رفع مغایرت قدرت موتور 
قایق های صیادی، مشکلات سر راه صدور گواهینامه ثبت قایق های 
صیادی بی هویت برطرف و صدور گواهینامه ثبت در دستور کار 
قرار گرفت. عباس نژاد با اشاره به آغاز تحویل گواهینامه های ثبت 
قایق های صیادی به مالکان شناورهای صیادی، خاطرنشان کرد: 
صیادان می توانند با مراجعه به اداره بازرسی و ثبت شناورها در 
بندرعباس و ادارات بنادر و دریانوردی بندرلنگه و جاسک اقدام 
وی  کنند.   صیادی  های  قایق  ثبت  گواهینامه های  دریافت  به 
اضافه کرد: بازرسی و صدور گواهینامه ثبت سایر متقاضیان که در 
اداره کل بنادر هرمزگان اقدام به تشکیل پرونده کرده اند با هماهنگی 
تعاونی های صیادی انجام و گواهینامه ثبت شناورهای آن ها تحویل 

خواهد شد. 
پس  این  از  شد:  یادآور  هرمزگان  دریانوردی  و  بنادر  مدیرکل 
قایق های صیادی بی هویت که گواهینامه ثبت قایق از اداره کل بنادر 
استان دریافت کرده اند، می توانند با نظارت شیلات و دریابانی به 

صورت قانونی اقدام به دریاروری و صیادی کنند.
شهید  بندر  در  وارداتی  سنگین  فوق  محموله های  تخلیه   

رجایی
حسین عباس نژاد درباره تخلیه دو نگله سنگین )نگله واحد شمارش 
کالا( در بندر شهید رجایی اظهارداشت: این محموله های وارداتی 
به وزن 2۶4 تنی و 1۶2 تنی و هرکدام به طول 23 متر، هفت متر 
ارتفاع و با هشت متر عرض از یکی از کشورها بارگیری و در بندر 

شهید رجایی تخلیه شد.  وی ادامه داد: این محموله از نوع بویلر گاز 
طبیعی است که با استفاده از یک دستگاه جرثقیل)کرین بارج( هزار 
تنی با به کارگیری 20 نفر نیروی انسانی و با رعایت کامل کارگوپلن 
)نقشه چیدمان کالا در زمان تخلیه و بارگیری( به صورت استاندارد 
و کاملا ایمن در مدت زمان هشت ساعت از روی کشتی تخلیه شد.  
به گفته مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان، این محموله  ها بر 
روی کشنده های بوژی که از قبل بر روی اسکله مستقر شده بود، 
قرار گرفته و پس از مهاربندی کامل آن بر روی کشنده، با رعایت 
کامل الزامات ایمنی، عملیات انتقال به محوطه های بندری انجام 
پذیرفت.  عباس نژاد خاطرنشان کرد: این نگله که توسط یکی از 
شرکت های خدمات بندری و دریایی مستقر بندر شهید رجایی 
وارد شده پس از تخلیه و بارگیری و انجام مراحل تشریفات بندری 
و گمرکی به مقاصد پتروشیمی دهلران انتقال پیدا کرد.  "نگله" 
کلمه ای است ظاهراً هندی که در بنادر و گمرکات جنوب بسیار 

متداول است.
تعمیرات زیرآبی ۱۷ فروند انواع شناور در بندر شهید رجایی

معاون فنی و نگهداری اداره کل بنادر و دریانوردی هرمزگان گفت: 
انجام تعمیرات  از  امسال پس  انواع شناور در ۶ ماهه  1۷ فروند 
آب اندازی  به  رجایی  شهید  بندر  دریایی  تعمیرگاه  در  زیر آبی 
و  زیرآبی  تعمیرات  عملیات  در خصوص  پیش دار"  فریدون  شد. 
به آب اندازی شناورها در بندر شهید رجایی در ۶ ماهه سال جاری 
افزود: در راستای حفظ توان  عملیاتی بنادر 1۷ فروند انواع شناور 
بعد از تعمیرات زیرآبی به آب اندازی)داکینگ( شد. وی این شناورها 
را شامل پنج فروند یدک کش که 4 فروند آن مربوط به بنادر بوشهر 
افزود: یدک کش های  و  بود، عنوان کرد  امام خمینی)ره(  بندر  و 
نیمروز، فتح المبین و نجف اعزامی از بندر بوشهر و یدک کش صبور 
1 نیز مربوط به بندر امام خمینی)ره( است.معاون فنی و نگهداری 
اداره کل بنادر و دریانوردی هرمزگان ادامه داد: در این بازه زمانی 
2 فروند راهنمابر)شناورهای قیام 2 و هادی4(، سه فروند شناور 
تندرو جستجو و نجات شامل شناورهای ناجی 15 و 3 و 1۶، 2 

فروند شناور های مولتی کت چند منظوره، مراد 1 و 2 و 2 فروند 
شناور زباله روب صدف 2 و 3 در این مدت تعمیر و به آب اندازی 
شد.  پیش دار، از دیگر تعمیرات زیرآبی تجهیزات دریایی به سه 
فروند اسکله های شناور فلزی و بتنی شامل اسکله های فلزی شناور 
بندر شهید حقانی  بتنی شناور  اسکله  و  بندرگاه جاسک، لاوان 
اشاره کرد.  وی تعداد داک اضطراری در سرسره تعمیراتی بندر 

شهیدرجایی را نیز 2 مورد اعلام کرد.  
آغاز مرحله نخست تخصیص اراضی مورد نیاز احداث بندر 

جدید لنگه
نخست  مرحله   گفت:  هرمزگان  غرب  دریانوردی  و  بنادر  مدیر 
تخصیص اراضی مورد نیاز احداث بندر جدید لنگه به مساحت 200 
هکتار آغاز شد و بااجرای این طرح پروژه مطالعه احداث بندر جدید 
لنگه سرعت گرفته است. مرتضی سالاری" اظهارکرد: مرحله  نخست 
تخصیص اراضی مورد نیاز احداث بندر جدید لنگه به مساحت 200 
هکتار آغاز و با این طرح پروژه مطالعه احداث بندر جدید لنگه 
سرعت گرفته است.وی ادامه داد: با توجه به محصور شدن مجتمع 
بندری بندرلنگه در درون شهر و نبود امکان توسعه فیزیکی پسکرانه 
بندر، به منظور ارتقاء جایگاه بندرلنگه در حوزه ترانزیت و صادرات 
و پاسخگویی به تقاضای حمل دریایی از این بندر، از تیرماه سال 
جاری مطالعه امکان سنجی و جانمایی بندر جدید لنگه آغاز شده 
که تا کنون با پیشرف ۶0 درصدی همراه بوده است.مدیر بنادر غرب 
استان افزود: بندرجدید لنگه با عمق آب 12 متر و  در پسکرانه ای 
به وسعت ۷00 هکتار قادر به پذیرش کشتی های اقیانوس پیما با 
ظرفیت بارگیری 50 هزار تن خواهد بود که نقش اساسی در توسعه 
ایجاد اشتغال پایدار در شهرستان بندرلنگه و غرب  دریامحور و 
استان هرمزگان دارد. سالاری خاطرنشان کرد: با انجام کامل این 
طرح، فرصتی برای بهره وری اقتصادی سواحل، ایجاد اشتغال پایدار 
در غرب هرمزگان، افزایش تقاضای حمل و دریایی از بندرلنگه و 
همچنین افزایش زمینه رقابت پذیری بنادر و دریانوردی بندرلنگه و 

غرب استان فراهم خواهد شد.

تحویل گواهینامه های ثبت به مالکان شناورهای صیادی آغاز شد 

برخورد کشتی تجاری و لنج صیادی در آب های بندرلنگه 

به علت برخورد یک فروند کشتی تجاری با یک فروند لنج صیادی در 
آب های بندرلنگه، 11 ملوان لنج در خطر غرق شدگی قرار گرفتند. 
مدیر بنادر و دریانوردی بندرلنگه و غرب هرمزگان گفت: این حادثه 
در محدوده آب های جزیره سیری رخ داد و 11 ملوان لنج صیادی با 
کمک ملوانان لنج های صیادی دیگر نجات یافتند. مرتضی سالاری 
افزود: ملوانان از طریق لنج های صیادی به خشکی منتقل شدند و 
همگی در سلامت کامل هستند.به گفته سالاری، شناور غرق شده 
نیز با کشتی یک شرکت زیرمجموعه بنادر و دریانوردی بندرلنگه به 

خشکی منتقل شد.
از ۱۲ ساعت سرگردانی بر روی دریا  سه صیاد چارکی بعد 

نجات یافتند
معاون دریایی بنادر و دریانوردی هرمزگان، از نجات جان سه صیاد 
مضطر بندر چارک شهرستان لنگه بعد از 12 ساعت سرگردانی بر 
روی دریا خبر داد.اسماعیل مکی زاده با اشاره به نجات جان سه صیاد 
مضطر در آب های کیش افزود: این صیادان که به علت نقص فنی 
موتور به مدت 12 ساعت بر روی دریا سرگردان شده بودند با تلاش 
چهار ساعته مرکز جستجو و نجات دریایی استان نجات و به آغوش 
خانواده بازگشتند.وی در تشریح جزئیات عملیات جستجو و نجات این 
صیادان بیان کرد: روز گذشته سه صیاد در غرب هرمزگان برای صید 
عازم دریا شده که به دلیل نقص فنی در موتور و نبود ارتباط تلفنی و 
رادیویی با منطقه، ساعت ها در دریا سرگردان بودند و به دنبال طولانی 
شدن حضور صیادان در دریا و نبود ارتباط تلفنی، روز گذشته 24 
مهرماه خانواده این صیادان مفقود شده موضوع را به مرکز جستجو 
و نجات دریایی هرمزگان اطلاع دادند.مکی زاده خاطرنشان کرد: پس 
از دریافت خبر مفقودی بلافاصله ناجی 1۶ از جزیره کیش عملیات 
جستجو و نجات را آغاز کرد و در یک پایش چهار ساعته و یدک کردن 
قایق آن ها به محل امن، افراد در سلامت کامل برای انتقال به بندر 

چارک به قایق همیار ناجی تحویل داده شدند.

وزارت راه و شهرسازي
سازمان بنادر و دریانوردی

 اداره کل بنادرودریانوردی استان هرمزگان 

آگـهـی مـزایـده عـمـومـی آگـهـی مـزایـده عـمـومـی 
مزایده گزار : اداره کل بنادر و دریانوردی استان هرمزگان

موضوع مزایده : فروش 10 تن ضایعات فلزی از نوع آلومینیوم نرم واقع در انبار ملزومات شهرک شهید رجایی ، به شرح اسناد مزایده.
شرایط اختصاصی:

۱ - دارا بودن اهلیت قانوني جهت معامله   ۲ - دارا بودن تابعیت جمهوري اسلامي ایران
مهلت و نحوه دریافت اسناد :  

متقاضیان شرکت در مزایده مي توانند از تاریخ ۲6 /۷/ ۱40۲ تا پایان وقت اداری مورخ 6/ 8/ ۱40۲ با مراجعه به سایت www.setadiran.ir  نسبت به دریافـت )خرید( اسناد اقدام نمایند. 
* ضمناً دریافت آگهی از سایتهای  www.shahidrajaeeport.pmo.ir - iets.mporg.ir نیز  به صورت غیر حضوری و بدون پرداخت وجه نقد به کارفرما امکان پذیر است.

مهلت و محل تسلیم پاکات و بارگذاری اسناد: 
متقاضیان باید پیشنهـادات خود را تا ساعت ۱4:00 روز چهارشنبه مـورخ ۱۷/ 8/ ۱40۲ در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد ایران( به آدرس www.setadiran.ir بارگذاری نمایند . 

تبصره ۱ :متقاضیان مکلفند تا همین ساعت و تاریخ علاوه بر بارگذاری اسناد خود در سایت مذکورنسبت به تحویل فیزیکی صرفاً پاکت الف )اصل تضمین شرکت در مزایده( به دبیـرخانـه مرکزي 
اداره کل بنادر و دریانوردی استـان هرمزگان- مجتمع بندري شهید رجایي-  ساختمان مرکزي- طبقه ي همکف تسلیم نمایند. 

تبصره ۲ :کلیه ی مراحل برگزاری از دریافت اسناد مزایده تا ارائه ی پیشنهاد مزایده گران و گشایش پوشه ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ایران( آدرس
 www.setadiran.ir  انجام خواهد شد و لازم است مزایده گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مزایده 

محقق سازند بدیهي است در صورت عدم انجام فرایند در سامانه ی مذکور پیشنهادات ارائه شده به صورت فیزیکی مورد قبول واقع نمیگردد.
تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار)تضمین شرکت در مزایده( : جهت شرکت در مزایده به مبلغ 000/000/ 440 ریال با واریز وجه نقد به حساب شماره 4۱0۱0645۷۱۲۱4853 و شماره 

شبا 920100004101064571214853IR نزد بانک مرکزي به نام تنخواه گردان پرداخت بندر شهید رجایي یا به صورت ضمانت نامه بانکي معتبر ارائه نمایند. 
تبصره : ضمانت نامه مذکور مي بایست از تاریخ صدور به مدت حداقل 3 ماه داراي اعتبار باشد. همچنین براي یک دوره سه ماهه دیگر نیز قابل تمدید باشد. 

زمان و محل بازگشایی پاکات: 
بازگشایي پاکات الکترونیکي در مورخ ۲۱/ 8/ ۱40۲ روز یکشنبه ساعت 9:00 در محل مجتمع بندری شهید رجایی- ساختمان مهمانسرای اداره کل - سالن جلسات. 

تبصره ۱ : کلیه اسناد مزایده و اسناد ارزیابی کیفی باید مطابق شرایط مذکور توسط مزایده گران به صورت الکترونیکی در سامانه ستاد ایران بارگذاری گردد.
- حضور مزایده گران یا نمایندگان تام الاختیار آنها با معرفي نامه رسمي در جلسه بازگشایي پاکت قیمت بلامانع است.

- اسناد باید با کیفیت بالا و خوانا)400 یا dpi 300( اسکن و بارگذاري گردد. در صورت ناخوانا بودن ، به اسناد مذکور ترتیب اثر داده نخواهد شد.  
- برای کسب اطلاع بیشتر در خصوص اسناد مزایده با تلفن های 3۲۱۲3۱5۷ -  3۲۱۲3494 - 0۷6 و جهت دریافت و بارگذاری اسناد مزایده با شماره تلفن 3۲۱۲3۲۲6 - 0۷6 تماس حاصل 

فرمایید.

     اداره ارتباطات و اطلاع رسانی بنادرو دریانوردی استان هرمزگان
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راهکار های افزایش مراودات منطقه آزاد قشم و روسیه بررسی شد 

عادل پیغامی مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم و کاظم جلالی 
سفیر جمهوری اسلامی ایران در فدراسیون روسیه در یک جلسه 
ویدئو کنفرانسی راهکارهای ارتقای مراوادت اقتصادی، حمل و نقل، 

بندری، بانکی، عمرانی و گردشگری را بررسی کردند.
ساختن  فعال  لزوم  بر  تاکید  با  جلسه  این  در  پیغامی  عادل   
دیپلماسی اقتصادی در منطقه آزاد قشم، بیان داشت: جزیره قشم 
از ظرفیت های فراوانی برای دستیابی به توسعه برخوردار است و 
افزایش مراودات بین المللی به منظور دستیابی به این هدف در 
دستور کار قرار دارد.وی ادامه داد: از همین روی مذاکرات خوبی 
انجام شده و شرایط حضور روس ها در توسعه  با کشور روسیه 
طرح های بندری، عمرانی و شیلاتی، افزایش تبادلات در حوزه 
گردشگری، برقراری خطوط هوایی بین قشم و روسیه به صورت 
مستقیم یا غیرمستقیم در دست بررسی است.پیغامی در این جلسه 
ضمن تشریح طرح جامع ارتباطی خلیج فارس و معرفی ظرفیت 
های حمل و نقل و پشتیبانی )لجستیک( منطقه آزاد قشم، اضافه 
کرد: آمادگی لازم برای همکاری با شرکت های روسی در ساخت 
و توسعه طرح های یادشده وجود دارد.مدیرعامل سازمان منطقه 
با  آزاد قشم اظهار داشت: همچنین آمادگی لازم برای همکاری 

بانک های روسیه و راه اندازی فروشگاه های زنجیره ای در منطقه 
آزاد وجود دارد که مستلزم مساعدت سفیر ایران در روسیه است.

به گفته پیغامی امکان سنجی برقراری خطوط پروازی بین مسکو 
- تهران - قشم و سوچی - تهران - قشم از دیگر مواردی که مورد 
استقبال روس ها قرار دارد و نیازمند مساعدت سفیر برای انجام 
پیگیری های لازم است.وی همچنین با اشاره به سفر هیاتی از 
استان کراسنودار روسیه به جزیره قشم، افزود: مذاکرات اولیه برای 
انعقاد تفاهم نامه های همکاری و برقراری ارتباط خواهرخواندگی 
بین قشم و شهر سوچی انجام شده است.مدیرعامل سازمان منطقه 
آزاد قشم خاطرنشان ساخت: سفارت ایران در کشور روسیه می 
تواند نقش موثری در در زمینه معرفی جزیره زیبای قشم به شرکت 
های روسی و تبلیغ توانمندی های این جزیره در روسیه و ارائه 
راهکارهای تبلیغاتی ایفا کند.کاظم جلالی سفیر جمهوری اسلامی 
اقدامات  از  ابراز خرسندی  نیز ضمن  ایران در فدراسیون روسیه 
انجام شده در حوزه دیپلماسی اقتصادی در قشم از آمادگی این 
سفارت به منظور تسهیل ارتباطات قشم و روسیه خبر داد.وی ادامه 
داد: توجه به شرایط راهبردی قشم، این جزیره مکان خوبی برای 
افزایش سطوح ارتباطی با کشور روسیه به حساب می آید و از ارایه 
همکاری های لازم دریغ نخواهیم کرد.جلالی ضمن ارایه راهکار 
و پیشنهادهای مطلوب به منظور افزایش مراودات پیشنهاد داد تا 
منطقه آزاد قشم میزبان کمیسیون مشترک اقتصادی روسیه و ایران 

شود که این موضوع مورد استقبال مسوولان سازمان قرار گرفت.
ترخیص صادرات فرآورده های نفتی از اسکله های نفتی 

منطقه آزاد قشم 
با پیشنهاد عضو هیئت مدیره و معاون اقتصادی و سرمایه گذاری 
نشست  در  ایران  گمرک  کل  رییس  تایید  و  قشم  آزاد  منطقه 
مشترک با دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی، اجازه 
ترخیص صادرات انواع فرآورده های نفتی به گمرک قشم از اسکله 
های تخصصی نفتی منطقه آزاد قشم صادر می شود. محمد منصور 

سازمان  گذاری  سرمایه  و  اقتصادی  معاون  اردبیلی،  زاده  عظیم 
نفتی و  به توسعه صنایع  با توجه  بیان کرد:   آزاد قشم،  منطقه 
فرآورده های آن در قشم، موضوع ایجاد گمرک تخصصی نفتی 
یک مطالبه جدی از سوی منطقه آزاد قشم بوده که در جلسه 
با رییس کل گمرک مطرح گردید.وی ادامه داد: پیشنهاد ایجاد 
و استقرار گمرک تخصصی نفتی مورد تایید رضوانی فر، رییس 
کل گمرک جمهوری اسلامی ایران قرار گرفت و در ادامه مقرر 
شد معاونین ایشان، فرآیند اجرایی آن را پیگیری و ابلاغ کنند.

عضو هیئت مدیره سازمان منطقه آزاد قشم اضافه کرد: رییس کل 
گمرک جمهوری اسلامی همچنین ضمن قبول دعوت برای بازدید 
حضوری از قشم، دستور استقرار کامل گمرک جمهوری اسلامی 

ایران در بندر کاوه را داد. 
عظیم زاده اردبیلی در پایان خاطرنشان کرد: همچنین در این جلسه 

مقرر شد تا موضوع شبانه روزی شدن گمرک در دو بندر لافت 
و پهل مورد بررسی قرار گیرد.براساس این گزارش، این نشست 
با  اقتصادی  آزاد و ویژه  با حضور مدیران عامل مناطق  مشترک 
حضور مشاور رئیس جمهور و رئیس دبیرخانه شورای عالی مناطق 
آزاد و ویژه اقتصادی، دکتر عبدالملکی با دکتر رضوانی فر رییس 
کل گمرک جمهوری اسلامی ایران و معاونین ایشان، امروز دوشنبه 

بیست و چهارم مهر ماه در تهران برگزار شد.
صادر  گذاری  سرمایه  مجوزهای  تعداد  داد:  توضیح  عبایی  آل 
و تمدید شده از ابتدای سال جاری نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته به ترتیب بیش از 35 و 22 درصد رشد دارد.وی اضافه کرد: 
فعالان اقتصادی برای برخورداری از معافیت های مالیاتی مرتبط با 
فعالیت در منطقه آزاد قشم باید در زمان مقرر برای تمدید مجوز 

خود اقدام کنند.

غذا زبان مشترک تمام ملّت هاست
جشنواره غذا به مناسبت بزرگداشت روز جهانی غذا، دوشنبه 
شب به همت مدیریت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی سازمان منطقه آزاد در موزه بازار قلعه شهر قشم با 
شعار »غذا زبان مشترک تمام ملّت هاست« برگزار شد. این 
فرهنگ  کردن  نهادینه  و  ترویج  توسعه،  هدف  با  جشنواره 
استفاده از غذاهای محلی سالم در بزرگ ترین جزیره ایرانی 

خلیج فارس برگزار شد.
دوپیازه  جمله  از  هایی  خوراکی  و  غذاها  جشنواره  این  در 
میگو، قلیه میگو، ته انداز میگو، پلو میگو، میگو پفُکی، کتلت 
میگو، میگو آب پز، میگو برشته، حواری میگو )استامبلی(، 
کباب  ماهی  ماهی،  کباب  هوادازَردی،  ماهی،  قلیه  مُفَلکَ، 
خُشکه، ماهی کباب ترَه، ماهی شکم پرُ، ماهی برشته، ماهی 
هوسُباری)کباب با تمر(، کتلت ماهی، پودنی، حَواری ماهی 
)پلو ماهی(، کُلُمبا، مُطَبّقُ، مُراگیه، کَچُمبَر، برنج دیشُو )شیره( 
که مردم سرزمین آب و آفتاب در پخت آن مهارت دارند در 
معرض نمایش قرار گرفته است و بازدید کنندگان می توانند 

با انواع غذاهای محلی آشنا شوند.
چینگال،  )کاچی(،  جُلاب  آب(،  و  )آرد  هو  و  هارد  بریانی، 
رنگینه، مَحموسه، بنُ توُ، عَسیَده، تنَ مَنجَلی، خَبیسه، تنَ 
خرما،  رولت  شیرین(،  زمینی  پندال)سیب  حلوای  تنَی، 
نان  مرغی،  تخم  نان  ریخته،  نان  تمُوشی،  نان  سمبوسه، 
سَتَپوری، پیشو با شیر، ارََروت)کستر پودر(، پیشو، ننُ گُروس، 
خَمفروش، حلوا تخم مرغ، دسر مخلوط، دسر میوه و نخود 
این جشنواره  به نمایش در آمده در  از دیگر غذاهای  باقلا 

غذا بود. شانزدهم اکتبر برابر با 24 مهر ماه با هدف دستیابی 
به جهانی بدون گرسنه تا سال 2030 میلادی، روز جهانی 
غذا نام گرفته است.سازمان غذا و کشاورزی ملل متحد )فائو( 
امروز و هم زمان با روز جهانی غذا، آب را محور نام گذاری این 
روز قرار داد و شعار آن را »آب غذاست، آب زندگی است، 

هیچکس را محروم نکنید« اعلام کرد.
صدور بیش از 1۵00مجوز سرمایه گذاری در منطقه 

آزاد قشم 
مدیر جذب سرمایه گذاری و بازاریابی سازمان منطقه آزاد 
از صدور و تمدید یکهزار و 531 فقره مجوز فعالیت  قشم 
اقتصادی در ۶ ماهه نخست سال جاری در این منطقه خبر 
داد.سید مسعود آل عبایی اظهار کرد: از ابتدای سال جاری 
صنعتی،  های  حوزه  در  گذاری  سرمایه  مجوز   43۷ تعداد 
بازرگانی، خدماتی و پیمانکاری برای فعالان اقتصادی متقاضی 

در منطقه آزاد قشم صادر شده است.
وی ادامه داد: از این تعداد مجوزهای صادر شده، ۷9 مورد 
مربوط به بخش صنعتی، 19۶ مورد مرتبط به بخش خدماتی 
و پیمانکاری و 1۶2 فقره مربوط به حوزه تجارت و بازرگانی 

است.
مدیر جذب سرمایه گذاری و بازاریابی سازمان منطقه آزاد 
قشم با بیان اینکه در این مدت یکهزار و 94 فقره مجوز نیز در 
حوزه های مختلف اقتصادی در منطقه آزاد قشم تمدید شده 
است، افزود: از این تعداد 15۸ فقره مجوز در حوزه صنعت، 
4۶0 مجوز مرتبط با بخش خدماتی و گردشگری و 4۷۶ فقره 

مجوز در حوزه تجارت برای فعالان اقتصادی است.
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سکوت هرمزگانی ها را به پای نجابتشان بگذارید  غلامعباس شمس الدینی، سردبیر

ادامه از صفحه یک ...
هستند  بی خبر  نامه نگاری ها  این  به  نسبت  همچنان  مجلس 
هفتم  نداشته اند.  تاثیرگذاری  واکنش  رویداد  این  به  نسبت  و 
شهریور 1392عبدالرضا رحمانی فضلی وزیر کشور دولت روحانی 
مرداد   30 111۶9۶/494۸9مورخه  نامه  به  عطف  نامه ای،  در 
روستای   5 الحاق  جمهور  رئیس  اول  معاون  به  1392خطاب 
هرمزگان به فارس را مصوبه شورای عالی امنیت ملی و پیشنهاد 
وزارت کشور دولت احمدی نژاد دانست. غلامحسین شعرا مشاور 
اقتصادی استاندار فارس هم در 23 شهریورماه 1392به خبرگزاری 
مهر گفته بود: "با پیگیری های مکرر استاندار فارس، مصوبه الحاق 
فارس به خلیج فارس سه روز قبل از پایان دولت دهم توسط 
دکتر احمدی نژاد امضا شد و خوشبختانه اکنون این مصوبه به 
عنوان مصوبه شورای عالی امنیت ملی به تائید مقام معظم رهبری 
نیز رسیده است." انتشار این اخبار موجی از واکنش ها به چنین 
مصوبه ای را برانگیخت به نحوی که اولین سفر حسن روحانی 
قرار  اتفاق  این  الشعاع  تحت  هرمزگان  به  وقت  جمهور  رئیس 
داشت و مردم، نمایندگان هرمزگان در مجلس، امام جمعه وقت 
بندرعباس و استاندار وقت همگی از وقوع چنین مصوبه ای اظهار 

گلایه کرده و خواستار توقف آن شدند.
احمدی نژاد گفت: سید عجله من از شما بیشتر است

14مهر 1392پایگاه خبری نسیم جنوب پشت پرده این مصوبه را 
به نقل از پایگاه اطلاع رسانی سید موسی موسوی نماینده  وقت 
شهرستان های لامرد و مهر در مجلس منتشر کرد: "عنوان خبر 
یک جمله است؛ فقط یک جمله: “فارس به دریا متصل شد” اما 
در پس همین یک جمله ی کوتاه، بیش از 500 روز تلاش شبانه 
روزی و سینه ها حرف نگفته خوابیده است! ابتدا طرح تفصیلی 
با  اتصال فارس به دریا به همراه ضمائم و نقشه های مربوطه، 
مهر “خیلی محرمانه” تهیه شد. بعد از انجام این مقدمات، حالا 
کار باید به صورت عملی کلید می خورد. در ابتدا بیش از هرچیز 
لزوم رایزنی با مسئولان ارشد کشور و بیان اهمیت، ضرورت و 
فواید این تصمیم حیاتی احساس می گشت. لذا بارئیس جمهور، 
رئیس مجلس، معاون اول رئیس جمهور، تعدای از مسئولان ارشد 
نظامی- امنیتی کشور، برخی وزرا همچون وزیر دفاع و وزیر نفت، 
نائب رئیس مجلس، برخی معاونین و اعضای بلند پایه شورای 
عالی امنیت ملی، دبیر هیئت دولت به دور از چشم رسانه ها و در 
خفای کامل رایزنی صورت گرفت. در دیدارهای خصوصی با دکتر 
احمدی نژاد، از آنجا که آقای رئیس جمهور به فواید عظیم این 
طرح اشِراف کامل پیدا کرده بود، همواره از تصمیم قاطع بدین 
منظور سخن رانده و می گفت: “آقای دکتر موسوی! من از شما 
برای این کار مصمم تر هستم”، “آقا سید عزیز! عجله من از شما 
بیشتر است” و جملاتی دیگر از این دست که همگی حکایت 
اقدام داشت. لذا کلیه  از عزم جزم رئیس جمهور سابق بر این 
دوستان به این توصیه مهم توجه نموده و با این توصیفات همه 
چیز در خفای کامل و به خوبی پیش می رفت تا آنکه در جلسه 
ای عمومی این موضوع طرح گشت و از فردای همان روز بود که 
فشارهای شدید سیاسی با بهره گرفتن از تریبون های مختلف 
برای جلوگیری از این اقدام حیاتی آغاز گشت می بایست اعتراف 
کرد زحمات فشرده ای که در طول قریب به یکسال انجام گرفته 
بود، عملا تنها در یک شب به باد هوا رفت و همه چیز تمام شده 

تلقی گشت.
رای دیوان عدالت اداری مبنی بر توقف مصوبه 

نیما صفا درگیری شکوائیه خود از دولت به دیوان عدالت اداری 
گاوبندی  شهرستان  از  مناطقی  جداسازی  مصوبه  لغو  برای 
)پارسیان( استان هرمزگان و الحاق آن به استان فارس را ارائه 
کرد و در همین خصوص پرونده ای به شماره کلاسه : 921445در 
شعبه اول دیوان تشکیل که پس از بررسی منجر به صدور دادنامه 
شماره 92099۷09001013۸5گردید که طی آن  دستور موقت 
مبنی بر توقف اجرای مصوبه جداسازی مناطقی از گاوبندی صادر 
و به دولت ابلاغ شد خواسته این شهروند هرمزگانی توقف اجرای 
مصوبه هیئت دولت به شماره ه494۸9مورخه 3/۶/1392بود . وی 
همچنین لایحه ای مبسوط در دفاع از خواسته خود و نامه رسمی 
حدود ۷۷۷ نفر از اهالی روستاهای مورد مصوبه، در مخالفت با این 
موضوع  که جمع آوری شده را به پیوست لایحه به اعضای هیات 

عمومی دیوان عدالت تقدیم کرد. 
جادری ایستاد و محبوب هرمزگان شد 

شاید یکی از ماندگارترین اتفاقات استان هرمزگان وحدت و همدلی 

مردم و مسئولین در مقابل تصمیم غیر کارشناسی مصوبه جداسازی 
مناطقی از شهرستان گاوبندی )پارسیان( استان هرمزگان و الحاق 
آن به استان فارس بود. مردم ایستادند، نمایندگان پای کار آمدند، 
و مرحوم دکتر جاسم جادری تا دریافت دستور توقف مصوبه از 
پای ننشست. جادری با اقدامش و مقاومتش محبوب هرمزگان 
بود  بانی اش  نژاد  استاندار دولت احمدی  شد. کاری که عزیزی 
به واسطه همدلی هرمزگان متوقف گردید. پس از حضور تنش 
برانگیز مسئولان شهرستان لامرد در روستاهای پارسیان هرمزگان 
برای پیگیری طرح اتصال به دریا که موجی از اعتراضات مردمی 
را در پی داشت،  استاندار هرمزگان به همراه نمایندگان هرمزگان 
در مناطق الحاقی حضور یافتند. جاسم جادری در جمع اهالی 5 
روستای غرب پارسیان گفت:به عنوان مجری قانون سیئه ای بالاتر 
از برهم زدن آرامش وعبادت مردم سراغ ندارم، یعنی اینکه حرکت 
مدیران شهرستان لامرد غیر اخلاقی و غیر منطقی بود، که انتظار 
این ماه مبارک  را به جا آورند و در  می رفت آداب همسایگی 
آرامش مردم را به هم نزنند. مصوبه در سال 92 صورت گرفته 
است که با حضور رئیس جمهور در هرمزگان مصوبه متوقف شد 
و هیچگونه دستور و ابلاغ جدیدی از طرف دولت، شورای عالی 
امنیت ملی و وزارت کشور به هر دو استان فارس و هرمزگان داده 
نشده است من از اقدامات نسنجیده همسایگان تعجب می کنم که 
از قانون حرف می زنند ولی خود آنها خلاف قانون عمل می کنند. 
مسئولان استان هرمزگان در آن جلسه اعلام کردند که این مصوبه 
بدون هرگونه کارشناسی و غیر قانونی است و نباید اجرا شود و این 
درحالی بود که مسئولان استان فارس نتوانستند یک دلیل بیاورند 
و در آن جلسه خلع سلاح شدند. معاون سیاسی استانداری فارس 
بعد از سه سال نامه ای راکه معلوم نیست از کجاست، را آورده است 
و فرماندار لامرد نیز بدون هماهنگی و اطلاع و بدون رعایت موازین 
اخلاقی وارد منطقه شده است. آقای فرماندار بی تدبیر، اگر شبی 
که شما به صورت مخفیانه وارد منطقه شدید اتفاقی می افتاد چه 
کسی پاسخگو بود؟ از امروز تجمعات، تظاهرات و سخنرانی ها را 
کنار بگذارید که هیچ اتفاقی نخواهد افتاد. و ما از روی میل و هوس 
فرماندار لامرد و معاون سیاسی استاندار فارس که نمی توانیم 5 
فارس است،  فارس عاشق خلیج  استان  اگر  ببخشیم.  را  روستا 
جزیره ابوموسی را تقدیم فارس می کنیم، و اگرلامرد می خواهد 
که ملحق شود باید زیر نظر هرمزگان اداره شود. نمایندگان هم 
بیکار ننشستند، دیدارهای متعدد با مسئولان کلان کشور، جمع 
از نمایندگان مجلس، حضور در مناطق مورد  آوری 1۸۶ امضا 
بحث، تهیه و تدوین دلایل غیر کارشناسی مصوبه و ارسال به 
مسئولان، سخنرانی در حضور دکتر روحانی رئیس جمهور و اصرار 
بر مسکوت ماندن مصوبه، پیگیری از طریق دفتر رهبر انقلاب و 
قوای کشور از جمله اقدامات نمایندگان بود . مردم هم چه در سفر 
روحانی به هرمزگان و چه در روزهایی که این موضوع مطرح شد و  
فرماندار لامرد شبانه وارد پارسیان شد و صدالبته رسانه ها محکم و 

استوار در کنار هم فریاد لغو این مصوبه را سردادند.
تعجب می کنم چرا نام گاوبندی عوض شد 

آیت الله ناطق نوری رئیس وقت دفتر بازرسی رهبر انقلاب در 
دیدار با جمعی از نخبگان هرمزگان در سال 1392 با اشاره به 
مباحث مطرح شده در خصوص انتزاع بخش هایی از شهرستان 
پارسیان استان هرمزگان، گفت: در خصوص مسأله گاوبندی یا 
پارسیان که نمی دانم چرا بی دلیل نام آن عوض شده چون اسامی 
تاریخی باید بمانند و جزئی از تمدن و تاریخ ماست، بحث هایی 
داشتیم و بنده قول دادم این موضوع را پیگیری کنم تا با توجه 
به راه حل خوبی که پیشنهاد شده حفظ حقوق همه مورد توجه 

قرار گیرد.
الحاق فارس به خلیج فارس و اتصال لامرد به دریا تمام 

شده است
سالن  در  موسوی  موسی  سید  از  تجلیل  1395مراسم  خرداد 
اجتماعات معلم شهر لامرد برگزار شد و او در این مراسم گفت: 
قضیه الحاق فارس به خلیج فارس و اتصال لامرد به دریا تمام 
شده است. مصوبه شورای عالی امنیت ملی اخذ شد. مصوبه به 
تایید مقام معظم رهبری رسید. موضوع در دولت قبل مصوب شد. 
یک بار دیگر در دولت جدید هم به تصویب رسید. مصوبه هیئت 
دولت به وزارت کشور ابلاغ شد. وزارت کشور به هر دو استانداری 
فارس و هرمزگان ابلاغ کرد و به فرمانداری لامرد هم ابلاغ شد. 
وی ادامه داد: عملا اجرای الحاق هیچ مشکلی ندارد، چون دیگر 
نه نیازی به هیچ مصوبه ای دارد و نه نیازی به هیچ مجوزی دارد. 

مثل این می ماند که ملکی را به شما فروخته اند، اما می گویند فعلا 
چون همسایه شما قدری از این اتفاق ناراحت است، در مقطعی از 
این منزل استفاده نکنید. اما ملک متعلق به شماست، این دیگر بر 
می گردد به اراده استان و هر زمان بخواهند می توانند وارد ملک 

خود شوند و این بحث کاملا تمام شده است. 
تکرار بی حاصل 

در سفرمهرماه 1402رئیس جمهور به استان فارس دوباره ابراهیم 
عزیزی و عسکری نمایندگان استان فارس  بر مواضع قبلی اصرار 

کردند.
ابراهیم عزیزی در نشست شورای اداری استان فارس با حضور 
آقای رئیسی، رئیس جمهور و اعضای هیئت دولت در شیراز گفت: 
همه تصور می  کنند فارس استان برخوردار است، اما این استان نه 
تنها برخوردار نیست، بلکه عقب نیز مانده است. توسعه این استان 
بدون اتصال به دریا بی معناست. نماینده شیراز و زرقان در مجلس 
به قصه پرُغصه اتصال فارس به خلیج فارس و بی توجهی ها به 
مصوبات آن در طول این سال ها اشاره کرد و گفت: در سال 13۸۸ 
این مصوبه به تأیید مقام معظم رهبری و تصویب شورای امنیت 
ملی رسید و به بنده که استاندار هرمزگان بودم نیز ابلاغ شد، اما 
امروز می شنویم که می گویند این موضوع را مسکوت نگاه دارید! 
عزیزی تصریح کرد: امروز شما به دنبال توسعه استان هستید، اما 
واقعیت این است که اگر این استان به خلیج فارس متصل نشود، 
اصلًا توسعه بی معناست! لذا بنده از شما انتظار دارم اذن لازم را 
در این خصوص صادر بفرمائید. محمدجواد عسکری ، 21 مهرماه 
با اشاره به سفر رئیس جمهور و هیئت دولت به استان فارس از 
رئیس جمهور خواستار اجرایی شدن مصوبه ملی الحاق فارس 
به دریا شد و گفت: این موضوع در سالیان گذشته در سطوح 
مختلف مدیریتی کشور بررسی و پس از آن مصوب شده است 
که شورایعالی امنیت ملی هم این طرح ملی را مصوب کرده است.

وی با بیان اینکه با اتصال بخش هایی از غرب استان هرمزگان 
به فارس شاهد توسعه و رفع محرومیت خواهیم شد، ادامه داد: 
توسعه سواحل خلیج فارس و با مسمی شدن نام این دریا با اتصال 
به استان فارس که می تواند فرصت های جدید ملی را برای ملت 
ایران فراهم نماید یکی از راهکارهای رونق بخشی به اقتصاد ملی و 
محلی در آن منطقه است. رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس در 
رابطه با اهمیت اجرایی شدن مصوبه اتصال فارس به دریا، گفت: 
با اتصال فارس به آب های آزاد جهان زمینه لازم و شرایط مناسب 
اقتصادی  و  عمرانی  مختلف  حوزه های  در  سرمایه گذاری  برای 
فراهم خواهد شد که با فعال شدن اقتصاد دریایی و ایجاد منطقه 

آزاد تجاری، مسیر توسعه ملی هموارتر می شود.
آقای رئیس جمهور در دستور کار هست یا نیست؟ 

دی ماه 1400 در سفر رئیس جمهور به هرمزگان این مسئله 
دوباره مطرح شد رئیسی در پاسخ به سوال یکی از خبرنگاران در 
خصوص موضوع اتصال استان فارس به خلیج فارس بیان داشت: 
نمایندگان مجلس هم این موضوع را مطرح کردند ولی اتصال 
استان فارس به دریا در دستور کار دولت نیست به همین خاطر 
مطرح نکردم. رئیس جمهور اما در سفر مهرماه 1402به فارس 
در شورای برنامه ریزی این استان در این خصوص موضع خود 
را اعلام کرد. آقای رئیسی در جلسه شورای برنامه ریزی و توسعه 
استان فارس دستور داد این موضوع که بنا بر ملاحظاتی بیش از 
یک دهه بلاتکلیف مانده است، در دبیرخانه شورای عالی امنیت 

ملی با حضور مسئولان استان های فارس و هرمزگان بررسی و 
تعیین تکلیف شود.

سئوال اینجاست: آقای رئیس جمهور چه اتفاقی افتاده است که 
درکمتر از دوسال موضوعی که در دستور کار دو.لت نبود دوباره 
روی میز آمد ؟ این گونه مواضع جفا به مردم نجیب هرمزگان 
است که سال هاست با مردم فارس مراودات تجاری، فرهنگی و 
اقتصادی دارند. این زخم تا کی باید دل ریش مردم هرمزگان را 
چرکین کند؟ واقعا همه مشکلات کشور حل شده که اتصال فارس 
به دریا اتفاق افتد؟ آقای رئیس جمهور: برای تحقق این مصوبه غیر 

کارشناسانه چه اصراری وجود دارد؟ 
آقای استاندار و مسئولین چرا سکوت؟ 

تنها رئیس شورای اسلامی شهر بندرعباس و یک عضو این شورا 
بودند که در نود و هشتمین جلسه شورای شهر بندرعباس به 
صراحت مواضع خود را مطرح کردند. مصیب نظری با بیان اینکه 
عده ای از صداقت، نجابت و خویشتن داری مردم هرمزگان سوء 
استفاده کردند، افزود: می خواهند زخم کاری دیگری به این استان 
وارد کنند. مردم هرمزگان سالیان سال است که با مردم فارس 
اقتصادی  محاسبات  می خواهند  توسعه  بهانه  به  دارند.  مراوده 
بر هیچ  در هرمزگان  راه سرمایه گذاری  بزنند.  رقم  را  خودشان 
کس بسته نیست. قرار است هرکس توسعه می خواهد به دریا 
وصل شود؟ اگر الان مردم هرمزگان بگویند ما برف می خواهیم 
آیا سپیدان را به هرمزگان می دهند و با آن موافقت می کنند؟ 
احمد کناری نژاد دیگر عضو شورای شهر بندرعباس گفت: الحاق 
روستاهای هرمزگان به فارس افزون بر نداشتن مبنای کارشناسی، 
است. جناب  ملی  قاعده همگرایی  برخلاف  و  تنش زا  موضوعی 
رئیس جمهور شما را مدیری عدالتخواه می دانیم انتظارمان از شما 
جلوگیری از اتخاذ چنین تصمیمات غیرکارشناسانه از لحاظ نگاه 
عدالتگرایانه در استان هرمزگان است. البته احمد مرادی در تیرماه 
امسال ابرازداشت: وقتی همچنین ظرفیتی در پارسیان وجود دارد 
مطرح کردن موضوع انتزاع پارسیان و الحاق آن به استانی دیگر 
یعنی خیانت به استان هرمزگان و مردم آن، که به هیچ وجه 
پذیرفته نیست. او در مجلس هم مراتب اعتراض مردم هرمزگان 
را از تریبون مجلس به گوش مسئولان رساند آنچه مایه تعجب 
است انفعال برخی مسئولان استان در مقابل تحرکات تازه ای است 
که در استان فارس آغاز شد و رئیس جمهور را به صدور دستور 

جدید واداشت.
سال 1400مهدی دوستی، استاندار هرمزگان در حاشیه سفر به 
پارسیان )گاوبندی ( گفت: "از الحاق 5 روستای غرب پارسیان به 
استان فارس هیج خبری نیست و مردم با آرامش به زندگی خود 
ادامه دهند." سکوت معنادار دوستی، نمایندگان مجلس، ائمه 
جمعه و جماعات در واکنش به تحرکات جدید نگران کننده است. 
مردم هرمزگان جادری می خواهند که سینه سپر کند و حتی در 
مقابل شکایت از او در دادگاه ، ذره ای عقب ننشیند. مردم هرمزگان 
قربانی بازی یک استاندار شدند که نمک را خورد و نمکدان را 
به سنگ کوبید. و انگار قصد ندارد رویایش را متوقف کند. اما 
یقین بدانید که هرمزگان، هرمزگان می ماند بدون اینکه وجبی 
از خاکش  را از دست دهد؟ این مردم مقابل هر زیاده خواهی و 
ترکتازی ایستاده اند و تاریخ گواه روشنی بر این مدعاست. سکوت 

هرمزگانی ها را به پای نجابتشان بگذارید.
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نهضت تحمیل ذائقه مسئولان بر مردم 

بندرعباس قرن هاست در  و  مردم هرمزگان  مرضیه غلامحسینی: 
گرمای طاقت فرسایی هرمزگان و شهر بندرعباس پاسدارحریم مرزهای 
کشور در برابر استعمار و استکبار بوده و در این مسیر  متحمل رنج 
حضور  زمان  از  مردمان  این  زندگی  شده اند.  زیادی  خسارت های  و 
پرتغالی های استعمارگر در دوره صفوی تا حضور انگلیسی ها و ایستادگی 
پایمردی آمیخته است چه آن زمان  با   آمریکایی ها همواره  برابر  در 
که بارها به مقابله با پرتغالی ها برخاسته، چه در برابر انگلیسی ها، چه 
آمریکا و چه هر قدرت طاغی که هدفش دست اندازی به حریم این 
خطه بوده است به گواه تاریخ چهارصد ساله اخیر و به مستندات دفاع 
مقدس، این مردم هیچگاه در دفاع از خاک وطن منفعل عمل نکرده 
اند ، هر چند حاکمانی بوده اند که از سر قدرناشناسی  به این مردم 
پشت کرده و حاصلش ناکامی قیام های مردمی در برابر استعمارگران 
مسلح بوده است. طبیعی است این مردمان اگر نیاز باشد باز هم در برابر 
دشمنان خواهند ایستاد هر چند، جهیزات و امکانات خصم افزون تر و 
پیشرفته تر باشد، اینجا سرزمین مردمان رنج کشیده و مظلوم هرمزگان 
است، استانی که در ادبیات مسوولان زر خیز خوانده می شود، استانی 
که دارای همه استعدادهای توسعه است، استانی که طاقت فرساترین 
شرایط آب و هوایی  کشور، را دارد. گرمای کشنده هرمزگان آنقدر شهره 
است که یکی از سیاحان اروپایی درباره آن نوشته است: »دو ماه است 
در این جهنم هستم.« مردمانی که در سختی، کم آبی، هوای نامساعد و 
نامناسب، گرما و آفتاب سوزان، شرجی و باران های اندک و خشکی هوا 

نگهبانی از مرزهای کشور را به خوبی انجام داده اند و ثابت قدم هستند.
روی سخنم با منتخب ملت و ریاست محترم جمهوری اسلامی است. 

آقای رییس جمهور: وعده خدمت مردم را همه مدیران از کلان تا خرد 
می دهند  که نمایندگان رئیس جمهور در استان ها )نماینده عالی دولت 
در استان( هم از این قاعده مستثنی نیستند.  چه آن استانداری که با 
پول این مردم پارکی در استان خود احداث کرد و خاطره آن هنوز کام 

مردم را تلخ کرده، چه استاندار ی که در بواسطه تعصبش به زادگاه تلاش 
نمود حدود و ثغور هرمزگان را دستخوش تغییر کند. 

و چه دیگران حال دولتی که مدعیست دولت مردم است وعده داده  برای 
مسکن مردم کاری کند.

مسکن عمودی یعنی استقبال از آسیب های اجتماعی 
اما قبل از آنکه از مسکن بگوییم بیاید این واژه در فرهنگ های لغت هم 
بررسی کنیم در واژه نامه ها از مسکن به عنوان سکونت )مثل ملبس و 
منکح و مطعم و مشرب( )یادداشت مرحوم دهخدا( نشست، جای باشش 
و خانه، )منتهی الارب(. منزل و بیت. ج، مَساکن. )اقرب الموارد(، جای 
سکونت و مقام. )غیاث( )آنندراج(. جای آرام، )ترجمان القرآن علامه 
جرجانی(، آرامگاه )دهار(، جایباش، مقر، مقام، جای، جایگاه، نشیمن: لقد 
کان لسباً فی مسکنهم آیه جنتان عن یمین و شمال... )قرآن 15/34( یاد 
شده است. بنابراین مسکن باید جایی باشد که خانواده در آن احساس 
ریاست  خانواده  و  زنان  معاون  چنانچه  باشد  داشته  آرامش  و  راحتی 
جمهوری  می گوید: »کیفیت مسکن به خصوص در شهرها که خانه ها به 
صورت آپارتمانی بوده ممکن است تاثیر گذاری منفی بر زندگی ها و نوع 
و کیفیت نسل داشته باشد. برنامه دولت گسترش مسکن در سطح و به 
شکل افقی )خانه های ویلایی( است، این برنامه در شهرهایی که چنین 
امکانی وجود دارد اجرا می شود. امیدواریم در این مناطق )هرمزگان( که 
شرایط زمین برای ساخت خانه های ویلایی و گسترش افقی مساعدتر 

بوده، چنین اقدامی با همکاری مسوولان انجام شود.« 
آقای رییس جمهور: مردم با ارزیابی برنامه های کاندیداها جنابعالی 
را انتخاب کردند. برنامه مهم شما تأمین مسکن بود. مردم برای داشتن 
این آرامش به شما رای دادند به امید آنکه موجبات آن را برایشان فراهم 
سازید و مانند رییس جمهوری که دستور احداث مسکن مهر را داد، و 
پیگیری و اجرا کرد. امید داریم سرنوشت طرح نهضت ملی مسکن پس 
از پایان کار، تحویل منازل به مردم بدگویی و ناسزا بخاطر عدم عمل 
به تعهدات و شیوه اجرا نباشد. مردم دوست هم ندارند مانند رییس 
جمهوری که برای رفتنش در یکی از پیام رسان های خارجی کانال روز 
شمار دایر کرده بودند، روز شمار دایر کنند چون شما را از خود می دانند.

سکونت در قفس های عمودی چه توجیهی دارد 
آقای رییس جمهور: این سئوال مهم از نماینده جنابعالی در اذهان 
جامعه ایجاد شده است که : چه آرامشی در مسکن آپارتمانی آن هم 
برای هرمزگان و شهر بندرعباس دیده اید که قصد دارید تجربه تلخ 
سکونت در قفس های عمودی را که در طرح مسکن مهر تجربه شد 
اجرا کنید، در آن طرح مردم خانه دار شدند اما راحتی و آسایش ندارند، 

این سبک سکونت  با فرهنگ، هویت، روحیه و دادوستدهای اجتماعی و 
زندگی  مردم تضاد دارد، بسیاری از سر اجبار که دولت ها ایجاد کرده اند 
ناگزیر از تن دادن به این واحدهای بی هویت هستند، شاید عده ای این 
ستون های عمودی را بپسندند و عده ی افزون تری نمی پسندند، تشخیص 
این که کاری ندارد کافی است در سامانه نهضت ملی مسکن بخشی برای 

نظرخواهی از ویژگی های مورد قبول مردم و متقاضیان  ایجاد شود.
ایجاد فضا بدون توجه به علائق بهره برداران خسارت بار است 
از طرفی سابقه سکونت مردم رنج کشیده هرمزگان هم نشان دهنده شیوه 
زندگی و معماری اصیل آنان است که در گذر تاریخ  برقرار بوده و باز 
هم متأسفانه دخالت های صورت گرفته از طرف عوامل خارجی موجب 
شده تا حدی شاهد بر هم خوردن آن و سردرگمی های هویتی در شیوه 
معماری با عنوان مدرن  باشیم، شیوه ی غربی عمودی سازی، به شدت 
بر تربیت فرزندان اثر گذار بوده و شاهد آثار سو ورود این سبک معماری 
بر رفتار و منش فرزندان خویش هستیم، سبکی که اگر گفته نشود حیا و 
حریم ها در آن بی اهمیت است اما اهمیت و اعتبار سبک زندگی سنتی و 
اسلامی را ندارد. از سویی هم به استناد سخنان کارشناسان روان شناسان 
کودکان، فضای ستون های عمودی با نام آپارتمان برای تربیت کودک 
نه تنها مناسب نیست بلکه آسیب های اجتماعی در آنان را افزایش داده  
و قدرت کنترل و تربیت والدین را کاهش می دهد، کاش می توانستم 
بگوییم مسوولان هرمزگان به خصوص مسوولان کارگروه آسیب های 
اجتماعی به این نکته توجه ،و از روانشناسان تربیتی کودکان و نوجوانان 
و  بندرعباس  در  مسکن  ملی  نهضت  پیشنهادهای طرح  اعمال  برای 

هرمزگان بهره گیرند.
ایجاد هر فضایی بدون توجه به علائق بهره برداران نشانه خوبی برای 
مدیریت و طراحی در نزد معماران و طراحان ساختمان نیست. انصافاً 
در پایگاه اینترنتی طرح مسکن ملی علائق متقاضبان مورد توجه قرار 

گرفته است؟ 
مردم فضای آرامی برای زندگی می خواهند 

آقای رئیس جمهور :  این روزها خبری در فضای رسانه ای هرمزگان 
منتشر شد که خاطره ساخت پارک در همان شهر مرکزی کشور از جیب 
و پول مردم بندرعباس را زنده کرد، مردم امید بسیار داشتند که دیگر 
آن دوره که به رفاه و آسایش آنان توجه نمی شد، ان دوره که سرشار 
از تلخی ها و ناامیدی های مغرورانه و نگاه های صرفاً اقتصادی به داشته 
هایشان بود و از داشته هایشان محروم شان می کردند با شما پایان یابد، 
این مردم توقع داشته و دارند در فضایی زندگی کنند که آرامش داشته 
باشند، خیالشان  از بابت فرزندانشان آسوده باشد، اینکه دیگر کسی 

بآن ها را مهمان ناخوانده تلقی نکند و این مردم دوست دارند کسی با 
معیارهای اقتصادی، گلستانی که با طرح نهضت ملی مسکن می توانند 
داشته باشند را زندان زندگی خانوادگی شان نکند. اینجا زادگاهشان 
است و خاک و آب و منابعش متعلق به همین ساکنانی است که گرما و 

شرجی تا پوست و استخوانشان را سوزانده است. 
محل  و  اراضی  از  اقتصادی  صرف  نگاه  دارند  دوست  مردمان  این 
در  زمین  کمبود  می دانند،  خوبی  به  آنها  شود  برداشته  سکونت شان 
این استان و شهر مرکزی آن نیست. چرا باید مجبور شوند به لانه هایی 
تن دهند که بهتر می دانند جز رنج ، عدم  آرامش، آسایش، امنیت و 
راحتی حاصلی ندارد. مسکن تنها تنها محل خواب نیست. اگر چنین 
باشد مسکن نیست، ستون هایی برافراشته با چندین طبقه به زندان هایی 

می ماند که حتی هوای تازه هم ندارد.
ارزش مالی اراضی را بالاتر از ارزش انسانی مردم هرمزگان 

تلقی  نکنید 
بی انصافی است، مسوولانی که باید به فکر تأمین آسایش مردم باشند 
اراضی پیرامون مجتمع ها و شهرک ها را فروخته و درجای دیگر هزینه 
نمایند و نامش را مولدسازی نهند. از طرفی این ستون های چند طبقه 
را با هزینه بیشتر از مسکن یا به گفته معاون شما همان خانه های افقی 
ساخته و بر این مردم مظلوم تحمیل کرده اند، مولد سازی این نیست که 
زمین خدادادی را بفروشید و بفروشند تا در جای دیگری هزینه کنند، 
اجازه بدهید در پایان این سوال طرح شود، آیا تأمین آسایش و رفاه 
مردم بندرعباس در درجه پایین تر ازتأمین آسایش  مردم استان های 
برخوردار و جاهای دیگر است که نباید مسکنی مناسب روش زندگی 
سنتی و اسلامی خویش داشته باشند تا بتوانند وظیفه انسانی، خانوادگی 
و اسلامی خویش را در برابر سایر اعضای خانواده به جای آورند؟ آیا تنها 
ارزش مالی زمین چشمگیرتر از ارزش انسانی و اسلامی مردم هرمزگان 
و به خصوص بندرعباس است که زمین های اطراف شهر را از ساکنان  
دریغ می کنید در صورتی که می دانید خانه های افقی و ویلایی برای 
شیوه زندگی آنان بهتر و مناسب تر است و این مردم مالک اصلی اراضی 
هستند. مشکل زمین در اینجا مطرح نیست، حتی اگر گفته شود مشکل 
فرآیند الحاق زمین به محدوده شهر است باید بدانید که این ساز و 
کارهای پیچیده را نه در مردم بلکه در دولت و ساختارهای اداری دولتی 

است.
این سئوال بطور مؤکد مطرح است  که آیا برای دولتمردان ارزش 
و بهای زمین، مهم تر از آسایش، رفاه، امنیت مردم بندرعباس و 

نقاط دیگر استان  است؟

سیــنــمــا  را  کــشــتــنــد!

یادداشتِ علی دولیخانی )شیدا( - داریوش مهرجویی، خود سینما 
است. اغراق نیست اگر بگوییم سینما را کشتند. داریوش مهرجویی 
فیلم ساز برجسته ایرانی در شب 22 مهرماه به همراه همسر خود وحیده 
محمدی فر، فیلمنامه نویس در ویلای شخصی خود به قتل رسیدند. مونا، 
دخترشان پس از ورود به خانه متوجه این حادثه می شود و ماجرا را به 
پلیس گزارش می دهد. محمد قنبری، رئیس پلیس آگاهی کشور، با 
حضور در صحنه، می گوید: »آثاری پیدا شده که احتمالاً متعلق به قاتل 
است و هیچ اثری دال بر ورود به اجبار قاتل یا قاتلین به خانه دیده نشده 
است، دور ویلا اکثراً دیواری ساخته نشده و جایی که دیوار ساخته شده 
است کوتاه است و قاتلان بدون مانع احتمالاً با باز بودن در وارد شدند.« 
قبل از این رخداد تلخ، وحیده محمدی فر در صفحه شخصی  خود در 
اینستاگرام از تهدیدهای »شخصی ناشناس با لهجه غیر ایرانی« با چاقو 
از پشت پنجره در ویلایشان خبر داده بود. همچنین اشاره کرده بود که 
در هفته گذشته، مورد سرقت قرار گرفته اند و طی این سرقت، دو عدد 
سنتور به سرقت رفته است. باورش سخت است که داریوش مهرجویی 
اینگونه وحشتناک به قتل برسد. به گونه ای که انگار در صحنه ای از یک 
فیلم جنایی و نوآر هستیم؛ صحنه ای که قاتلان در دل شب، وارد خانه 

می شوند و با بی رحمی تمام با چاقو او همسرش را سلاخی می کنند. باور 
کردن این خبر آسان نبود، احتمال شایعه بودنش راحت تر قابل پذیرش 
بود. اما دریغ، که دیگر اسطوره ی سینما ایران چشمانش را بسته است. 
هنوز هویت قاتل یا قاتلان مشخص نیست، اینکه چه خصومت شخصی 
با مهرجویی داشته اند و یا چه می خواستند که مهرجویی با همسرش 
زیر بار آن نرفته اند و اینگونه دردناک به قتل رسیده اند. بی شک در این 
مطلب نمی گنجد که از آثار و کارنامه ی برجسته ی مهرجویی با بیش 
از پنجاه سال سابقه فیلمسازی بگوییم. او که با آثار درخشانی چون: 
»گاو«، »پستچی«، »دایره مینا«، »اجاره نشین ها«، »بانو«، »هامون«، 
»پری«، »لیلا«، »سارا«، »میکس«، »درخت گلابی« و »سنتوری« در 
دل سینمای ایران نهادینه شده است. در باب هر کدام می توان مقاله ها 
نوشت و با دیدگاه ها و نظریات مختلفی به آثار این سینماگر پرداخت. 
داریوش مهرجویی در آذرماه 131۸ در خانواده ای از طبقه متوسط در 
تهران زاده شد و زیر پر و بال مادربزرگی مسلمان و مومن بزرگ شد. 
از کودکی به آموختن موسیقی و زبان انگلیسی پرداخت اما عشق به 
سینما از نوجوانی در دلش زبانه می کشید. پس از پایان تحصیلاتش در 
 UCLA دبیرستان، برای تحصیل در رشته سینما و فلسفه در دانشگاه
به آمریکا رفت. اما بعد از مدتی سینما را رها کرد و به تحصیل در 
رشته فلسفه پرداخت و در همین رشته فارغ التحصیل شد. زندگی 
در آمریکا باعث نشد که پیوندش را با ایران و فرهنگ ایران قطع کند. 
انتشار و سردبیری مجله »پارس ریویو« که ویژه ادبیات و فرهنگ بود 
و به زبان فارسی در کالیفرنیا منتشر می شد، نشانه علاقه وافر او به 
ادبیات و فرهنگ ایران بود. بعد از مدتی به ایران بازگشت و در سال 
بازیگران  با بازی رضا فاضلی و برخی  134۶  فیلم »الماس 33« را 
غیر ایرانی ساخت. او یکی از چهره های اصلی موج نوی سینمای ایران 
بود. مهرجویی با ساختِ فیلم »گاو«، نگاه ها را متوجه ی سینمای ایران 
کرد. بعد از ساخت این فیلم، جریان اقتباس ادبی در سینمای ایران، 
مفهومی دیگر و واقعی تر در دهۀ چهل به خود گرفت و با اقتباس های 

خلاقانه مهرجویی ادامه یافت. او علاوه بر فعالیت در سینما به نوشتن 
رمان و ترجمه نیز می پرداخت. و در سال 1393 از سوی سفیر فرانسه 
جایزۀ شوالیه ادب و هنر فرانسه به او اهدا شد. مهرجویی فیلمسازی 
بود که قبل و بعد از انقلاب با سانسور و ممیزی دست و پنجه نرم 
می کرد. »گاو«، »دایره مینا«، »بانو« و »سنتوری« از جمله فیلم های 
مهرجویی اند که با سانسور مواجه شدند و نمایش آنها معمولاً با تاخیر 
و اعمال تغییراتی در فیلم همراه بود. همچنین فیلم »گاو« تنها فیلمی 
بود که رهبر  انقلاب اسلامی  آن را دیده بود و تحت تاثیر آن قرار گرفته 
بود و بر اساس آن فتوا داد که سینما منعی ندارد و حکومت اسلامی با 
»سینما مخالف نیست بلکه با فحشا مخالف است«. در واقع همین فتوا 
سینمای ایران را از بن بست و بلاتکلیفی درآورد. زیرا روحانیون تندرویی 
در ایران به شدت با سینما مخالف بودند و آن را حرام می دانستند. 
مهرجویی پس از انقلاب 5۷ از ایران مهاجرت کرد و به فرانسه رفت. اما 
مدت زیادی آنجا نماند و تن به فیلمساز تبعیدی نداد. او در پی دعوت 
بنیاد تازه تاسیس سینمای فارابی برای شرکت در جشنواره فیلم فجر 
به ایران بازگشت و فیلم »هامون« را ساخت. فیلمی که هوای عرفانی 
و نقد جریان روشنفکری را با خود به همراه داشت. »هامون« با حال و 
هوای مخصوص خود توانست جای خود را در گستره ای از تماشاگران 
باز کند و به فیلمی منحصر به فرد تبدیل شود. فیلمی که تا کنون 
رقیبی نداشته است که بتواند با این فضا در دل مخاطبان بنشیند. 
طبق یک نظرسنجی در سال 13۸3، شخصیت »هامون« ماندگارترین 
فیلم،  این  ایران محسوب می شود. مهرجویی در  شخصیت سینمای 
رویکردی نقدآمیز به وضعیت پریشان و متزلزل روشنفکران در ایران 
داشت. در »هامون« می توانید بازتاب گسترده ای از آثار فلسفه ای، ادبی 
و معنوی را بیابید. اما اکنون دیگر این اسطوره در میان ما نیست. او به 
فجیح ترین شکل ممکن از دنیا رفت. مرگی که شایستۀ جایگاه او نبود. 
واقعا جای سوال است که قاتل یا قاتلان می دانستند چه کسی را دارند 
می کشند؟. قتل داریوش مهرجویی شوک بزرگی را به جامعه هنری 

ایران وارد کرد. شوکی که بسیاری را نگران وضعیت جامعه و هنر کرده 
است. مدت هاست که سینمای ایران دیگر جانی برای ادامه دادن ندارد، 
و هر از گاهی فیلمسازی مستقل، نگاهی به این جانِ درمانده می کند. 
هنرمندان برای امورات زندگی، با بحران های جدی و نگران کننده ای 
مواجه شده اند که زنگ خطر را برای جامعه هنری ایران به صدا در 
آورده است. اکنون نیز به واسطه قتل مهرجویی، نگرانی ها و شایعات 
دیگری به این مشکلات چنگ می زند. با مرگ خودخواسته کیومرث 
پوراحمد، شوکی به جامعه وارد شد که همگان را در بهت فرو برد. چه 
شد که هنرمندی بزرگ جان خودش را گرفت؟ این سوالی است که 
همچنان در ذهن ها می چرخد و به دنبال جواب است. از طرفی دیگر 
مردم از قانون و مجریان قانون مطالبه دارند که با اینگونه موضوعات 
وضعیت  برای  چاره ای  باید  شود.  پیشگیری هایی  و  برخوردی جدی 
اجتماعی جامعه اندیشید. با شعار و سخنرانی، چیزی حل نمی شود. 
نیاز به عمل است. مردم نگرانند، می ترسند و دیگری امیدی ندارند. این 
موضوعات چیزی نیست که بتوان از کنار آن به سادگی گذشت. تمام 
مجریان قانون بعد از قتل داریوش مهرجویی پای کار آمده اند و از ریاست 
جمهوری تا سیاسیون دیگر، دستور و درخواست پیگیری مجدانه ای را 
داده اند. ما برخورد و قدرت عملیاتی نیروهای امنیتی را در موضوعات 
گوناگون دیده ایم. چرا سخنانی می گوید که با یکدیگر تناقض دارد؟ 
هرچه می گذرد شایعات و حواشی ها زیادتر می شوند. باید هرچه زودتر 
دلیل این قتل و قاتل یا قاتلان این فاجعه وحشتناک، مشخص و به 
سزای اعمال خود برسند. داریوش مهرجویی، فردی بزرگ بود، اسطوره 
بود، هنرمند بود، قتل وحشتناک او محکوم است. هیچکس نباید اینطور 
جان انسانی را بگیرد، اصلًا به چه حقی به خود اجازه می دهید، جان 
انسانی دیگر را بگیرید؟ آن هم با این شدت و خشونت. قتل داریوش 
مهرجویی مصیبتی است بزرگ و دردناک برای خانواده او و جامعه ایران. 
امید داریم که دیگر هیچگاه این رخدادهای وحشتناک رخ ندهد و 
چاره ای درست برای وضعیت اجتماعی و فرهنگی جامعه اندیشده شود.
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اجرای برنامه دوراپزشکی در سه روستای منتخب هرمزگان 

نشست مشترک دکتر جاودان رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان 
با دکتر نرگس غلامپور مدیر کل امور روستایی استانداری هرمزگان 
با موضوع هماهنگی در اجرای طرح تکام )توانمند سازی و کارآفرینی 
این  برگزار شد.در  دانشگاه  ریاست  دفتر  روستایی( در  پایه  مردم 
نشست که با حضور دکتر رضا صفری معاون فنی مرکز بهداشت 
استان، بختیار کارشناس امور روستایی استانداری هرمزگان و آذر 
بنگلی سرپرست دبیرخانۀ شورای سلامت و امنیت غذایی برگزار 
شد؛  در خصوص هماهنگی طرح مذکور در جلسه مدیران دستگاه 
های اجرایی که 25 مهرماه در محل سالن اجتماعات استانداری 
برگزار می شود و همچنین مباحث تخصصی در مورد نحوه همکاری 
دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان با این طرح به مواردی اشاره شد. 
اجرای برنامه )تله مدیسین( دورا پزشکی در سه روستای منتخب 
هرمزگان )لیردف شهرستان جاسک،  بندرمقام شهرستان بندرلنگه 
و جزیره هرمز شهرستان بندرعباس( یکی از اقدامات دانشگاه علوم 
پزشکی هرمزگان با همکاری وزارت بهداشت در طرح تکام است. 
طرح تکام در پی مهاجرت معکوس و اصلاح ترکیب جمعیتی روستا 

است تا آمادگی لازم برای ایفای نقش تولیدی روستا به وجود آید.
خدمت به فرزندان شاهد افتخار ماست 

استاندار  ، مشاور  پزشکی هرمزگان  علوم  دانشگاه  رئیس  نشست 
هرمزگان در امور شاهد و ایثارگران، مشاور امام جمعه استان در امور 
شاهد و ایثارگران، رئیس دفتر نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در 
دانشگاه های استان با فرزندان شاهد شاغل در دانشگاه علوم پزشکی 
دانشگاه  کوثر  سالن  در  یکشنبه 23مهرماه  امروز  عصر  هرمزگان 
برگزار شد. رئیس دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی 

هرمزگان گفت: این سعادت بزرگی است که شما عزیزان در زمره 
فرزند شهید هستید و امروز اینجا جمع شدیم تا با افتخار خواسته 
ها و مشکلات شما عزیزان را پیگیری کنیم و این سعادت بزرگی 
برای ما و همکارانم است.دکتر غلامعلی جاودان اقتدار و صلابت 
ایران اسلامی را مدیون حماسه آفرینی شهیدان و ایثار گران عنوان 
کرد و افزود: همه ما مدیون شهدای این آب و خاک هستیم و نباید 
هیچگاه از آرمان های انقلاب اسلامی غافل شویم و اگر با هم متحد 
باشیم دشمن نخواهد توانست هیچ تجاوزی به خاک و میهن انجام 
دهد. وی اذعان کرد: شما فرزندان شهدا با تقدیم عزیزان خود در راه 
دفاع از کشور و و برقراری امنیت، کاری بزرگ و ستودنی انجام دادید 
که این افتخار بزرگی برای دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان است.

دکتر جاودان  با اشاره به اینکه باید تلاش کنیم تا با معرفی هر چه 
بیشتر شهدای معظم، طرز تفکر، اخلاق و معنویت والای آن بزرگ 
مردان را هم در فضای جامعه امروز گسترش داده و هم سرلوحه 
اعمال خود قرار دهیم تصریح کرد: حضور در جمع شما برای ما 
روحیه بخش است و همچنین یاد و خاطره  ازخودگذشتگی های آن 
سرداران شهید در ذهن مردم قدرشناس میهن مان همواره باقی 
خواهد ماند و با ادای احترام به شما اعلام می کنیم که مدیون خون 
شهدا هستیم و برای شما یادگاران آن بزرگ مردان آرزوی بهروزی، 

موفقیت، سلامتی و سربلندی را داریم.
 پاسخگویی به شهروندان طریق سامانه سامد 

در راستای اجرای نظام نامه مدیریت ارتباطات مردمی در بستر سامد 
و به منظور تعامل بیشتر با مردم و پاسخگویی به درخواست ها و 
مشکلات آنان، دکتر غلامعلی جاودان رئیس دانشگاه علوم پزشکی 

با همراهی مدیر کل امور بازرسی استانداری هرمزگان  هرمزگان 
کارشناسان  و  مسئول  فر،  اعتمادی  المسلمین  و  الاسلام  حجت 
با حضور در سامانه  سامانه سامد و مدیر روابط عمومی دانشگاه 
الکترونیکی مردم و دولت )سامد( واقع در واحد مدیریت عملکرد، 
بازرسی و امور حقوقی استانداری هرمزگان از ساعت 10 الی 11 
صبح روز دوشنبه بیست و چهارم مهر ماه 1402 از طریق تلفن 
111 به مشکلات و سوالات مردمی به  صورت مستقیم پاسخ داد. به 
گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی، عمده سوالات مطرح 
شده در حوزه نیاز به خانه بهداشت، کمبود پزشک و دارو، استخدام 
بود که ریاست دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان ضمن پاسخگویی به 
شهروندان، قول مساعدت در زمینه ی پیگیری مسائل مطرح  شده 

داد.
اهداف  پیشبرد  در  اجتماعی  های  ظرفیت  از  استفاده 

روانپزشکی جامع نگر مؤثر است 
به مناسبت هفته سلامت روان، نشست مشترک رئیس دانشگاه 
و معاونین درمان، آموزشی، پژوهشی دانشگاه با رییس و معاونین 
مجتمع درمانی، آموزشی و پژوهشی پیامبر اعظم، جمعی از مدیران 
دانشگاه، رییس بخش اعصاب و روان بیمارستان  ابن سینا، اساتید، 
متخصصین برجسته این حوزه دوشنبه 24 مهرماه در بخش اعصاب 
و روان ابن سینا  برگزار شد.رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان 
اظهار داشت: سلامت معنوی و اعتقادات مذهبی در پیشگیری از 
بروز بیماری های روانی نقش مهمی دارد. سبک زندگی و مسائل 
فعلی جامعه می طلبد که اهمیت و توجه جدی به سلامت روان 
انجام حمایت  جامعه صورت پذیرد.دکتر غلامعلی جاودان گفت: 

پیشبرد  و  توسعه  اجتماعی در  از ظرفیت های  استفاده  و  طلبی 
اهداف روانپزشکی جامع نگر و تامین هزینه ها و امکانات در مناطق 
شهری و روستایی موثر است.دکتر مسعودی فرمتخصص روانپزشکی 
و رئیس بخش تخصصی اعصاب و روان ابن سینا اظهار داشت: با 
توجه به شناسایی و غربالگری بیماران توسط خانه های بهداشت 
شهری و روستایی توسط معاونت بهداشتی، شاهد افزایش حجم 
بیمار و کمبود تخت روانپزشکی هستیم. البته با اجرای طرح جامع 
نگر روانپزشکی و توجه به تمامی ابعاد روانپزشکی، خیلی از مسائل و 

مشکلات مرتفع می شود.
هزینه  داشت:  اظهار  ونوجوان  کودک  روانپزشک  جعفری  فیروزه 
بستری تخت روانپزشکی بسیار بالاست بایستی توجه ویژه ای به امر 
پیشگیری و مهارت های مرتبط در جامعه شود همچنین راه اندازی 
بخش کودکان و نوجوانان در دستور کار مسئولین قرار گیرد. فرح 
موئدی متخصص روانپزشکی اظهار داشت: سالها انتظار کشیدیم 
تا به کسب مجوز پذیرش و تربیت متخصص دستیار روانپزشکی 
برسیم و امروز با زحمات و تلاش های دکتر جاودان رئیس دانشگاه 
محقق گردید.دکتر مویدی گفت: در کنگره بین المللی اعصاب و 
از سراسر جهان حضور  زیادی  اساتید  و  بودم  روان شرکت کرده 

داشتند و بر افزایش تخت های روانپزشکی تاکید داشتند.
وی اظهار داشت: به دنبال راه اندازی شاخه انجمن علمی روانپزشکی 

در هرمزگان هستیم . 
دکتر حمزه صدیق اظهار داشت:راه اندازی فلوشیپ تخصصی می 
تواند نقش موثری در ارتقا سطح علمی دانش روانپزشکی استان 
نظر  را در  ای  بهداشت سهمیه  وزارت  داریم  امید  و  باشد  داشته 
بگیرند.در حال حاضر شیفت های روانپزشکی آنکالی در بیمارستانها 
فعال است.دکتر عبدالله غریب زاده؛ رئیس مجتمع درمانی، آموزشی 
و پژوهشی پیامبر اعظم ضمن تبریک هفته سلامت روان، موفقیت 
برای  بزرگی  دستاورد  را  روانپزشکی  دستیار  مجوز  کسب  بزرگ 
مجموعه دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان عنوان کرد. دکتر غریب 
زاده اظهار داشت: نیروی کارآمد و توانمند برای بیمارستان و بخش 
روانپزشکی بسیار مهم است. اطلاع رسانی به مردم و خانواده ها در 
مورد بیماری های روانی، پیشگیری از اعتیاد و خودکشی اهمیت 

به سزایی دارد.

تعاملات بین المللی شهر بندرعباس ارتقا می یابد 

در نود و هفتمین جلسه علنی شورای اسلامی شهر بندرعباس با چهار 
درخواست خواهرخواندگی بندرعباس از سوی کشورهای همسایه 
موافقت گردید.دکتر مریم پاسالار مدیر ارتباطات و امور بین الملل 
شهرداری بندرعباس گفت: در طی یک سال گذشته چهار درخواست 
خواهرخواندگی از شهرهای کشورهای همسایه از سوی نمایندگی 
ترتیب  به  ابلاغ شد که  به شهرداری  بندرعباس  وزارت خارجه در 
از سوی چهار شهر بندری آکتائو کشور قزاقستان، آستاراخان کشور 
روسیه، کراچی کشور پاکستان و بمبئی کشور هند درخواست شده 
بودند. این چهار درخواست پس از بررسی های اولیه در مورد وجه 
اشتراک شهرها و چرایی انتخاب و تهیه گزارش های توجیهی برقراری 
رابطه خواهرخواندگی برای اخذ مجوز به کمیسیون فرهنگی شورای 
در  داد:   ادامه  پاسالار  شدند.مریم  ارجاع  بندرعباس  شهر  اسلامی 
جلسه مشترکی که چندی پیش با اعضای کمسیون فرهنگی شورای 
اسلامی شهر برگزار شد در خصوص دلایل و مزایای خواهرخواندگی 
با شهرهای مذکور بحث و گفتگو شد و با موافقت اعضای کمیسیون 

این درخواست ها برای کسب مجوز رسمی به جلسه علنی شورای 
اسلامی شهر ارجاع شدند.مریم پاسالار افزود: در جلسه علنی شورای 
اسلامی شهر در مورد فلسفه خواهرخواندگی و مزایای آن برای شهر 
بندرعباس سوالاتی پرسیده شد و پس از بررسی های لازم و بحث و 
گفتگو در این راستا، سرانجام این درخواست ها به رأی گذاشته شد 
که با کسب حداکثر آرا به تصویب رسید.مریم پاسالار خاطر نشان 
کرد: قرارداد خواهرخواندگی نوعی ارتباط دوستانه به منظور افزایش 
تعاملات بین المللی و توسعه روابط اجتماعی ، اقتصادی، فرهنگی و 
آموزشی است که سبب آشنایی بیشتر با آداب و سنن شهرها و جذب 
گردشگر می گردد. وی از همراهی و حمایت دلسوزانه رئیس و اعضای 
شورای اسلامی شهر در جهت توسعه و آبادانی شهر و افزایش تعاملات 

بین المللی تشکر و قدردانی  کرد.
در  تراشی  سنگ  بازارچه  تکمیل  درصدی   ۳0 پیشرفت 

آرامستان بندرعباس
رئیس سازمان مدیریت آرامستان شهرداری بندرعباس از پیشرفت 

30 درصدی تکمیل بازارچه سنگ تراشی و تکمیل دومین مغازه 
امید  داد.  خبر  زهرا)س(  بهشت  بلوار خروجی  در  تراشی  سنگ 
کاردانی در این ارتباط اظهار کرد: عملیات تکمیل بازارچه سنگ 
تراشی برای خدمات رسانی مطلوب به شهروندان در دستور کار 
مجموعه قرار دارد.  کاردانی با اشاره به اینکه اهمیت راه اندازی 
بازارچه سنگ تراشی در بهشت زهرا)س( باعث کاهش ترافیک در 
محل قرارگرفتن صنف سنگ تراشی ها در مرکز شهر می شود، 
افزود: به منظور خدمات رسانی هر چه شایسته تر و آسایش و رفاه 
حال همشهریان گرامی دومین مغازه سنگ تراشی در بلوار خروجی 
این  پایان رسیده است.  به  بهشت زهرا )س( مراحل ساخت آن 
مقام مسئول ادامه داد: ده باب مغازه سنگ تراشی در بلوار خروجی 
آرامستان در حال اجرا بوده که تا کنون دو باب مغازه تکمیل شده 
است.  وی افزود: برای سرعت بخشیدن این طرح سه باب مغازه 
دیگر در مرحله مخلوط ریزی، گچ کاری، موزائیک کاری، سیمان 
کاری و برق کشی بوده که پس از این اقدام نصب درب های کرکره 

برقی صورت می پذیرد. 
همایش » بازی های کودکانه محلات« در محله سه راه برق 

برگزار شد
به همت سازمان فرهنگی، اجتماعی ورزشی، همایش بازی های 
کودکانه محلات این بار در زمین ورزشی چمن مصنوعی واقع در 
مدرسه امیرکبیر محله سه راه برق برگزار شد. حمیدرضا لطفی 
پور معاون ورزش سازمان با اشاره به استقبال مناسب کودکان و 
نوجوانان از برگزاری این همایش ها در محلات مختلف افزود: با 
توجه به نیاز مبرم شهروندان خردسال، نونهال و نوجوان ساکن 

بار  این  کودکانه  های  بازی  همایش  بندرعباس،  شهر  محلات 
به مناسبت هفته تربیت بدنی در محله سه راه برق با همکاری 
سازمان و قرارگاه تحول محلات واقع در این محله برگزار شد که 
با استقبال بسیار خوبی همراه بود.مریم روئین  همچون گذشته 
کارشناس ورزش شهروندی سازمان طی گزارشی در این باره گفت: 
خوشبختانه با استقبال مناسبی از سوی کودکان در محلات مختلف 
روبرو بوده ایم و در محله سه راه برق نیز تعداد ۸0 نفر شرکت 
کننده در رده های سنی ۶ تا 12 سال در بخش بازی های ترکیبی 

با هم به رقابت پرداختند
اجرای نورپردازی در ضلع جنوبی بلوار امام حسین)ع( 

معاون خدمات شهری منطقه دو شهرداری بندرعباس از اجرای 
عملیات نورپردازی در ضلع جنوبی بلوار امام حسین )ع( خبر داد. 
حسن تربت، معاون خدمات شهری منطقه در این زمینه گفت: در 
راستای طرح زیباسازی فضاهای شهری، منطقه دو شهرداری اقدام 
به زیباسازی ضلع جنوبی بلوار امام حسین )ع( حد فاصل اداره کل 
استاندارد تا ابتدای خیابان دانشور)نرسیده به پمپ بنزین پامرو( به 
طول ۶00 متر با نصب 5۸ پایه روشنایی نموده است.وی افزود: 
این پایه های روشنایی در شش رنگ متفاوت بوده و انعکاس این 
نورها بر روی درختان، به زیبایی منظر شهری و دید بصری در شب 
اند.تربت ضمن قدردانی از همکاری اداره برق بندرعباس  افزوده 
در راستای پیشبرد این طرح بیان نمود: اصلاح روشنایی  فضاهای 
عمومی و نورپردازی علاوه بر این که باعث ایجاد محیط شهری زیبا 
و امن وآرامش خاطر شهروندان می شود ، نظر بازدیدکنندگان را به 

خود جلب خواهد کرد.


